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8.maijs – J.Liberts, priekšsē-
dētājas vietnieks un D.Bojāre,
domes projektu vadītāja, Cēsīs
piedalās seminārā par ES ERAF
finansējuma saņemšanu publiska-
jiem interneta pieejas punktiem.

9.maijs - Apes novada domes
ārkārtas sēde;

Apes novada domes Zemes
komisijas sēde, Īpašumu atsavinā-
šanas komisijas sēde.

10.maijs - A.Harju, Apes no-
vada domes priekšsēdētāja,  Valsts
Kultūrkapitāla fondā Rīgā parak-
sta līgumu par finansējumu „Lat-
vijas valsts atbalsts koru un tautas
deju tradīciju attīstībai”;

Apes novada domes Īpašumu
atsavināšanas komisijas sēde.

12.maijs – A.Harju, Apes no-
vada domes priekšsēdētāja, parak-
sta Sadarbības līgumu ar Vidze-
mes Augstskolas rektoru Gati
Krūmiņu, Apes novada domē.

Apes novada domes Īpašumu
atsavināšanas komisijas sēde.

14.maijs – A.Harju, Apes no-
vada domes priekšsēdētāja, pieda-
lās Sabiedrības integrācijas fonda
padomes 90.sēdē Rīgā.

– J.Liberts, priekšsēdētājas
vietnieks, piedalās Latvijas Paš -
valdību savienības un Labklājības
ministrijas sarunās Rīgā.

15.maijs – Apes novada
domes vadība un administrācijas
darbinieki  piedalās pirmajā Apes
novada Jauniešu forumā, D.Ozo-
liņa Apes vidusskolā.

16.maijs –- A.Harju, Apes no-
vada domes priekšsēdētāja un
I.Levane, Apes novada uzņēmēj-
darbības speciāliste, pārstāv Apes
novadu pasākumā ”Vidzemes Uz-
ņēmēju dienas 2014” un Vakanču
gadatirgus Valmierā.

– J.Liberts, priekšsēdētājas
vietnieks, piedalās Valsts Probāci-
jas dienesta sēdē Alūksnē;

– V.Dandens, izpilddirektors
piedalās Latvijas Pašvaldību sa-
vienības izpilddirektoru sanāksmē
Alūksnes novadā.

19.maijs – Apes novada
domes Sociālo jautājumu komite-
jas sēde.

20.maijs – Apes novada
domes Izglītības, kultūras un
sporta komitejas sēde.

22.maijs – Apes novada
domes Finanšu un Tautsaimniecī-
bas komitejas sēde;

Apes novada domes vadība
piedalās Vidzemes Augstskolas
Tūrisma virziena studentu grupu
prezentācijā par paveiktajiem dar-
biem Apē un Apes novadā, integ-
rētās apvidus prakses  laikā no
13.maija līdz 22.maijam.

A.Harju un J.Liberts tiekas ar
Eiropas Parlamenta (EP) Informā-
cijas biroja komandu.

29.maijs – Apes novada
domes sēde.

30.maijs - A.Harju, Apes no-
vada domes priekšsēdētāja, pieda-
lās Latvijas Pašvaldību savienības
kongresā Aizkrauklē.

ĪSZIŅAS
Apē atklāj EKO laukumu - biroju

Ir atklāts EKO laukums - birojs Apes pagasta “Druvās”.
EKO laukumā – birojā pieejams plašs pakalpojumu klāsts: šķiroto

atkritumu pieņemšana, jaunu līgumu noslēgšana, izmaiņu veikšana at-
kritumu izvešanas grafikos, dažādu atkritumu maisu iegāde, kā arī
konsultācijas par atkritumu apsaimniekošanas pakalpojumiem. 

EKO laukumā bez maksas tiek pieņemti tie atkritumi, kas ir derīgi
otrreizējai pārstrādei - papīrs un kartons, dzērienu kartona iepakojums
(tetrapakas un ekopakas), polietilēna plēve, PET dzērienu pudeles, sa-
dzīves ķīmijas un kosmētikas plastmasas iepakojums, pudeļu un burku
stikls, logu stikls, sadzīves metāla priekšmeti, sadzīves elektriskās un

elektroniskās iekārtas, kā arī sadzīves bīstamie atkritumi. Par samaksu
EKO laukumā varēs nodot arī nestandarta atkritumus - lielgabarīta at-
kritumus, tīrus un jauktus celtniecības atkritumus, zaļos, kompostēja-
mos atkritumus. 

Nododot šķirojamo materiālu, iedzīvotāji varēs tikt pie EKO lau-
kuma Atlaižu kartes. Regulāri nododot šķirojamo materiālu EKO lau-
kumā un, sakrājot 10 zīmogus, būs iespējams saņemt atlaidi mājsaim-
niecības ikmēneša sadzīves atkritumu izvešanas rēķinam.

Apes EKO laukums-birojs būs atvērts:
otrdienās, trešdienās un sestdienās no plkst.10:00 līdz 14:00, 
ceturtdienās un piektdienās no plkst.14:00 līdz 18:00, 
svētdienās un pirmdienās laukums slēgts. 

Vaidaviņas krastā skanēja 
„Paldies, Tev, mīļā skola!”

Dāvja Ozoliņa Apes vidusskolai – 75
Pēteris Karlsons, Dāvja Ozoliņa Apes vidusskolas 4. izlaiduma
(1956.g.) absolvents

Maija pēdējā dienā, kad pavasaris posās uz randiņu ar vasaru, es
aizgāju uz Vaidaviņas krastu, apsēdos uz akmens un klausījos vilnīšu
čalā - ko tie stāsta par manu skolu. Biju atkal skolnieks kā toreiz...  Jā,
te upītes līkumā stalti izslējusies mūsu Gaismas pils - Ulmaņlaiku dā-
vana mazajai Apītei. Skaista, cēla. Šogad skolai svinam 75 gadu jubi-
leju. Atceramies arī citu svarīgu notikumu. Skolas vēstures aizsākumi
meklējami 19. gadsimta vidū – 1849. gadā „Dauškānu” saimnieka
mājas krēslainajā istabiņā uz pirmajām mācībām pāri slieksnim kāpa
tuvākās apkārtnes bērni. 1876. gadā pagastskolā savas skolotāja gaitas
uzsāka skolotāju semināru beigušais, 20 gadus vecs jauneklis Dāvis
Ozoliņš. Gadu gaitā mainījies skolas nosaukums, līdz 1989. gadā tā
atguva folkloras vācēja, skolotāja, izcilā kultūras darbinieka Dāvja
Ozoliņa vārdu, kas skolai tika piešķirts jau 1938./39. mācību gadā.     

Tā mūsu skolu  un  Vaidaviņu  iemūžinājis 1. izlaiduma absolvents
Ojārs Slapjums

Šo bildi Ojārs man uzdāvināja, es to ierāmēju un piekāru istabā pie
sienas. Vai nav simboliski – lepna skolas ēka, Vaidava, smilšakmens
klintis. Kaut kas no romantikas. Šis man ir vismīļākais suvenīrs no tā-
lajām skolas gaitām un gaiša piemiņa par neaizmirstamo skolasbiedru. 

Katrs izlaidums skolas vēsturē ieraksta savu lappusīti. Nu jau seš-
desmit pirmais. Čaklu roku vāktas, skolas muzejā glabājas daudz lie-
cību par skolas aizsākumiem, skolotājiem, absolventiem. Verot durvis
mazliet samulstam. Pats... Dāvis Ozoliņš skulpturālā atveidojumā no-
raugās uz atnācēju, it kā gribēdams jautāt: nu kādas tad tev ir atzīmes
tagad - dzīves skolā? Ejam pie skolotāja apsveicināties un pateikt pal-
dies. Svinīgajā sarīkojumā, kas bija veltīts skolas jubilejai, skolotāju
Ozoliņu „dzīvajā” lieliski notēloja direktors Jānis Ločs. Absolventu
salidojuma dalībnieki bija sajūsmā par teatralizēto uzvedumu.

Kāds rakstnieks ir teicis, ka vislabākā skolotāja gan esot dzīve, taču
tā pārāk dārgi ņemot par savām stundām. Skolotājs Ozoliņš par savām
mācībstundām un izglītības sēklas sēšanu saņēmis novadnieku bezga-
līgu mīlestību un cieņu. Skolas vēsturnieki skolotājas, 1. izlaiduma ab-
solventes Rasmas Harju vadībā savākuši daudz liecību par folklorista
Dāvja Ozoliņa darbību novadā, padarījuši viņa vārdu un veikumu pa-
zīstamu plašākai sabiedrībai.     

Mēs lepojamies ar saviem skolasbiedriem, kas Apes vidusskolas
vārdam likuši izskanēt tālu. No manas paaudzes absolventiem par iz-

ciliem augstskolu mā-
cībspēkiem kļuva Ai-
vars Liepa un Jānis Ro-
zenbergs. Rasma Harju
par saviem darbiem sa-
ņēmusi valsts apbalvo-
jumu. Mans sporta elks
bija visu laiku sportis-
kākais audzēknis Ojārs
Slapjums, esmu kopā
ar viņu spēlējis volej-
bolu. Viņš bija cilvēks,
kam šūpulī ielikti devi-
ņi talanti. Par vienu no
tiem katrs var pārlieci-
nāties, apskatot skaisto
skolas bildi.  Ojārs bija
pievērsies arī mākslas
fotogrāfijas žanram.
Allaž atzinīgi tiek vēr-
tēti radiožurnālista un
publicista Valtera Val-
ges vadītie raidījumi.
Esam braukuši pa glu-
dām šosejām un stip-
riem tiltiem, kuru pro-
jektēšanā lielu ieguldī-
jumu devis Gaidis
Plukšs.

Sagaidot skolas jubi-
leju, uzcelts jauns spor-
ta komplekss, renovēti
un aprīkoti ar jaunām
tehnoloģijām mācību
kabineti, uzsāktas jau-
nas izglītības program-
mas – vidējās izglītības
neklātienes programma
un pamatizglītības pro-
gramma skolēniem ar
mācību traucējumiem.
Skolā aktīvi darbojas
izglītības atbalsta bied-
rība „Ozolzīle”.

Ape kļuvusi par
lielu motosporta centru. Levanu un Karro ģimenē izauguši lieliski brau-
cēji, kas nes Latvijas vārdu pasaulē. Vakaros radio un televīzijas ziņās
ar lielu interesi klausāmies, cik motobraucēju Pasaules kausa trasēs aiz
sevis atstājis Matīss Karro. Kad notiek starptautiskās sacensības – „Vai-
davas kausa” izcīņa, par karstākajiem līdzjutējiem kļūst visi apenieši.

Tie ir tikai nedaudzi piesitieni pie atmiņu zvana. Jubilejas sarīko-
jumā notika plašs audzēkņu koncerts, bija no vairāku simtu olām cep-
tas tortes ēšana un kafijas dzeršana. 

Ko teikt jaunākās paaudzes absolventiem? Jānis Jaunsudrabiņš, dzī-
vodams svešumā, uzrakstīja eseju „Piemini Latviju”. Pārfrazējot raks-
tnieka teicienu, varam sacīt „Lai uz kurieni dzīves ceļi aizlocītos, ne-
aizmirstiet savu skolu, domās allaž pieminiet to.” Jo skola mums ie-
devusi ceļamaizi turpmākajam dzīves posmam. Šajā nemierīgajā
laikā, kad izjūtam bažas par mūsu lielā austrumu kaimiņa aktivitā-
tēm, latviešu valoda un latviešu tauta jūtas apdraudētas. Savā ģimenē
saglabājiet latviešu tradīcijas, kopiet latviskumu. Jo, ja nebūs mūsu
valodas un kultūras, pasaules vējos zudīsim mēs paši.

Paldies, skolas vadībai, skolotājiem un visiem citiem, kuri gādāja
par brīnišķīgo absolventu salidojumu! 
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9.maijā notika  ārkārtas Apes novada domes sēde
9.maijā notika Apes novada domes ārkārtas sēde, kurā tika lemts par Apes novada

domes kustamās mantas kokmateriālu nodošanu atsavināšanai par brīvu cenu. Dome no-
lēma atcelt Apes novada domes 24.04.2014. lēmumu Nr.88 (prot.7,14.p.) „Par Apes no-
vada domes kustamās mantas kokmateriālu nosacītās cenas un atsavināšanas izsoles no-
teikumu apstiprināšanu. Nodot atsavināšanai par brīvu cenu Apes novada pašvaldības
īpašumā esošo kustāmo mantu – kokmateriālus 159,4 m3 apjomā pēc klātpievienotā uz-
mērījuma un vērtējuma akta. Noteikt kustāmās mantas nosacīto cenu – EUR 5631,53.
Noteikt atsavināšanas veidu – pārdošanu par brīvu cenu.

29.maijā notika  kārtējā Apes novada domes sēde
4   Dome nolēma apstiprināt  Apes novada  domes Gada pārskatu par 2013.gadu.  
4   Dome nolēma apstiprināt Apes novada domes  2013.gada budžeta izpildi.

Apes novada domes  BUDŽETA  IZPILDE  2013.GADĀ
PAMATBUDŽETS LVL

4   Dome nolēma apstiprināt Apes novada pašvaldības domes 29.05.2014. saistošos no-
teikumus Nr.5/2014 „Par grozījumiem Apes novada pašvaldības domes 28.01.2014. sa-
istošajos noteikumos Nr. 1/2014. „Apes novada pašvaldības  budžets  2014.gadam””.

4   Dome nolēma apstiprināt izsoles rezultātus, ar kuriem dzīvokļa īpašuma, kadastra
numurs 3605 900 0062, Robežu iela 6-2, Ape, Apes novads, LV-4337, pirkuma tiesības
par  EUR 1550,00 iegūst viena persona. Pilnvarot domes priekšsēdētāju Astrīdu HARJU
noslēgt īpašuma atsavināšanas līgumu.
4   Dome nolēma veikt Apes novada teritorijas plānojuma 2014. - 2025. gadam pilnvei-
dotajā redakcijā ieteiktos papildinājumus un Apes novada teritorijas plānojuma 2014. -
2025. gadam Vides pārskata pilnveidotajā redakcijā  nebūtiskus papildinājumus. 
4   Dome nolēma apstiprināt Apes novada pašvaldības domes 29.05.2014. saistošo no-

teikumu Nr.6/2014 „Par palīdzību dzīvokļu jautājumu risināšanā” redakciju. 
4   Dome nolēma apstiprināt 12.05.2014. noslēgto Sadarbības līgumu ar Vidzemes
Augstskolu.
4   Dome nolēma piešķirt Dāvja Ozoliņa Apes vidusskolai nepieciešamo papildus fi-
nansējumu siltumapgādes sistēmas rekonstrukcijai  EUR 676,00 no Apes novada domes
budžeta rezerves  līdzekļiem.
4   Dome nolēma apstiprināt pārdošanas cenu Dāvja Ozoliņa Apes vidusskolas suvenī-
riem: Pildspalva - 0,50EUR ar PVN; Nozīmīte - 0,40EUR ar PVN; Krūzīte- 2,70 EUR
ar PVN.
4   Dome nolēma nodot lietošanā darba pienākumu veikšanai uz amata pienākumu pil-
dīšanas laiku, nosakot pilnu materiālo atbildību par lietošanā nodoto transportlīdzekli un
tiesības, un pienākumus, normatīvajos aktos noteiktajā kārtībā un apjomā, šādām amat-
personām: Apes novada domes priekšsēdētājai Astrīdai HARJU - vieglo automašīnu
TOYOTA CORROLA: Apes novada domes priekšsēdētāja vietniekam Jānim LIBER-
TAM - vieglo automašīnu CHEVROLET LACETTI; Apes novada domes izpilddirekto-
ram Viesturam DANDENAM - vieglo automašīnu VW CADDY LIFE.
4   Dome nolēma piešķirt Apes novada Gaujienas pagasta mājokļu apsaimniekošanas
nodaļai nepieciešamo finansējumu EUR 320,00 Gaujienas  tautas nama malkas šķūņa
remontam, saskaņā ar tāmi.
4   Izskatot vienas personas iesniegumu, dome nolēma atļaut meža ieaudzēšanu 5,68
ha platībā lauksaimniecībā izmantojamās zemēs nekustamā īpašumā „Ābeles” Apes pa-
gastā, pilnībā apmežojot zemes vienību.
4   Izskatot vienas personas iesniegumu, dome nolēma atļaut meža ieaudzēšanu 14,91
ha platībā lauksaimniecībā izmantojamās zemēs, apmežot purvu un krūmājus, nekustamā
īpašumā „Augstkalni 1” Apes pagastā, pilnībā apmežojot (ieaudzējot mežu 18,23 ha pla-
tībā) zemes vienību.
4   Dome nolēma noteikt šādus izmaksu limitus Apes novada pašvaldības iestādēs un
struktūrvienībās: stacionāro tālruņu izmaksu limitus, mobilo tālruņu sarunu izmaksu li-
mitus, degvielas patēriņa normas un limitus transportlīdzekļiem un tehnikai, degvielas
patēriņa normas un limitus transportlīdzekļiem un tehnikai.
4   Dome nolēma mainīt nosaukumu Apes novada pašvaldības izglītības iestādei „Sikšņu
pamatskola” uz „Vidagas Sikšņu pamatskola”. Apstiprināt Vidagas Sikšņu pamatskolas
nolikumu.
4   Dome nolēma apstiprināt nolikumu „Nolikums par skolēnu un skolotāju  morālo un  ma-
teriālo stimulēšanu mācību gada noslēgumā Apes novada  pašvaldības  izglītības  iestādēs”.
4   Dome nolēma apstiprināt kārtību „Kārtība rīcībai izglītojamo neattaisnotu kavējumu
gadījumā Apes novada vispārizglītojošajās skolās un pirmsskolas izglītības iestādēs”,
kas nosaka praktiskās rīcības pēctecību izglītojamo neattaisnotu kavējumu gadījumā
Apes novada vispārizglītojošajās skolās un pirmsskolas izglītības iestādēs, kā arī rīcību
pašvaldības institūcijās un starpinstitūciju sadarbībā, iesaistot izglītības iestādes pārstāvi;
Sociālā dienesta pārstāvi; psihologu; pašvaldības kārtībnieku.
4   Dome nolēma piedalīties nodarbinātības pasākumā „ Nodarbinātības pasākumi va-
saras brīvlaikā personām, kuras iegūst izglītību vispārējās, speciālās vai profesionālās
izglītības iestādēs”: izveidot pašvaldībā vasaras periodā 16 darba vietas, piešķirt finan-
sējumu no domes budžeta rezerves fonda 1884,00 EUR darba devēja ikmēneša finansē-
jumam darba algai un nodokļu nomaksai.
4   Dome nolēma piešķirt finansējumu EUR 3975,00 plus PVN EUR 834.75, kopā EUR
4809.75 pirmsskolas izglītības iestādes “Vāverīte” piebūves projekta izstrādei, paredzot
telpas ne mazāk kā 25 audzēkņiem un aktu zālei.
4   Dome nolēma apstiprināt 21.05.2014. noslēgto Sadarbības līgumu Nr.55-14/S ar
Krievijas Republikas Ļeņingradas apgabala Putilovskoje lauku pašvaldību un Apes no-
vada domi.
4   Dome nolēma apstiprināt Apes novada domes priekšsēdētājas Astrīdas HARJU
27.05.2014. rīkojumu Nr.A/3-07/58 „Par finansējuma piešķiršanu Dāvja Ozoliņa Apes
vidusskolai”, kurā tiek piešķirti finanšu līdzekļi 150.00 EUR Dāvja Ozoliņa Apes vidus-
skolai.

Ar pilnu lēmumu tekstu variet iepazīties Apes novada domes mājas lapā
www.apesnovads.lv

Ie mumi pl noti 3 584 431 izpilde 3 514 633 98% 
Izdevumi pl noti 3 709 235 izpilde 3 497 921 94% 

SPECI LAIS  BUDŽETS LVL 
Ie mumi pl noti 89 707 izpilde 91 141 101% 
Izdevumi pl noti 109 975 izpilde 95 307 87% 
      

Apstiprināti 
ar  Apes novada  domes

29.05.2014. lēmumu Nr. 101 (prot.Nr. 9, 3.p.)

APES NOVADA PAŠVALDĪBAS DOMES  29.05.2014. 
SAISTOŠIE  NOTEIKUMI Nr.5/2014 „GROZĪJUMI APES NOVADA

PAŠVALDĪBAS DOMES 
28.01.2014. SAISTOŠAJOS NOTEIKUMOS Nr. 1/2014 

“APES NOVADA PAŠVALDĪBAS BUDŽETS  2014. GADAM””

1. Palielināt Apes novada pašvaldības pamatbudžeta ieņēmumus par EUR 11083 un
finansēšanas daļu EUR 121 523 saskaņā ar 1. pielikumu.
2. Palielināt Apes novada pašvaldības pamatbudžeta izdevumus par  EUR 132 606
saskaņā   ar 1. pielikumu.
3. Uzdot pašvaldības Finanšu un grāmatvedības nodaļas vadītājai nodrošināt attiecīgo
izmaiņu iestrādi budžeta un grāmatvedības dokumentācijā.

Domes priekšsēdētāja A.Harju

Iedzīvotāji novērtējuši dzeramā
ūdens kvalitātes uzlabojumus Apē
Jurijs Ronimoiss, projekta vadītājs 

Ir pagājis vairāk nekā gads, kopš Apes pilsētas ūdenssaimniecības pakalpojumu lieto-
tājiem tiek piegādāts attīrīts dzeramais ūdens. Iedzīvotāji ir novērtējuši ūdens kvalitātes
uzlabojumus un labprāt izmanto iespēju pieslēgties pilsētas ūdensvadam. Projekta reali-
zācijas laikā uzbūvētās dzeramā ūdens attīrīšanas iekārtas samazina ūdens duļķainību
no 4,5 mg litrā līdz 0,17 mg/litrā un dzelzs saturu no 1,44 mg/litrā līdz 0,011 mg/litrā.  

Jaunuzbūvētās notekūdeņu attīrīšanas iekārtas attīra notekūdeņus līdz normatīvām
prasībām, tā samazinot dabas un ūdenstilpju piesārņojumu. Jaunajās iekārtās ir izbūvēta
tvertne septisko notekūdeņu pieņemšanai, tiek nodrošināta arī notekūdeņu pārstrāde, kas
tiek izvesti no izsmeļamajām tvertnēm. 

Kā jau iepriekš tika informēts, 2013gada 12. februārī tika parakstīts akts par Investīciju
projekta „APES NOVADA APES PILSĒTAS ŪDENSSAIMNIECĪBAS SEKTORA SA-
KĀRTOŠANA” būvdarbu pieņemšanu ekspluatācijā. Ņemot vērā, ka būvdarbi tika pa-
beigti ziemā, līdz 2013. gada 31. maijam tika pabeigti arī būvlaukuma sakārtošanas un
teritorijas labiekārtošanas darbi.

Būvdarbus veica SIA „MB Akva”  saskaņā ar SIA „BELSS” izstrādāto būvprojektu.
Šajā kārtā tika realizētas 3 aktivitātes - no jauna izbūvētas dzeramā ūdens sagatavošanas
iekārtas, no jauna izbūvētas notekūdeņu attīrīšanas iekārtas un veikta kanalizācijas tīklu
paplašināšana, pieslēdzot pilsētas kanalizācijas tīklam  D. Ozoliņa Apes vidusskolas,
sporta zāles un pirmsskolas izglītības iestādes „Vāverīte” ēkas.

Kopējās projekta izmaksas ir Ls 426 175,45/ 606393,03 EUR, no tām Eiropas Reģio-
nālas attīstības fonda finansējums Ls 298 691,70/ 425000,00 EUR. Pašvaldības līdzfi-
nansējums ir Ls 53 365,71/ 75932,56 EUR. Šajā projektā tika atgūts pievienotās vērtības
nodoklis Ls 74 118,08/ 105 460,53 EUR. 

Rekonstruē reģionālos autoceļus 
Apes novadā
Ilze Ērmane

Eiropas Savienības fonda ERAF apakšprogrammas INTERREG pārrobežu
sadarbības programmas Igaunija – Latvija ietvaros tiek rekonstruēti reģionālie
ceļi Latvijā un Igaunijā. Igaunijā – ceļš 68 no Igaunijas robežas līdz Monistei,
savukārt Latvijā ceļš P19 no autoceļa A2 līdz Igaunijas robežai un ceļš P39 no
Apes līdz Lūšakrogam, asfaltējot grants seguma ceļu un rekonstruējot esošo
asfalta segumu.  

Darbi tiks veiki uz autoceļa P19 Ape (Vidzemes šoseja) – Igaunijas robeža no 0.
līdz 1,815.kilometram (posms no Vidzemes šosejas līdz Apei) un no 3,484. līdz
4,860.kilometram (posms no Apes pilsētas līdz Igaunijas robežai). Darbi notiks arī
divos posmos uz autoceļa P39 Alūksnes – Ape. Tur atjaunos asfalta segumu posmā
no 22,2. līdz 23,743. kilometram un izbūvēs asfalta segumu posmā no 24,043. līdz
26.176. kilometram, kā arī daļai Pasta ielā Apes pilsētā, kur pašreiz ir grants segums.

2013. gadā tika noslēgts Sadarbības līgums, kurā par projekta vadošo partneri tika
noteikta Igaunijas puse, ko pārstāv Igaunijas Autoceļu administrācija, bet projekta
partneris no Latvijas puses ir LR Satiksmes ministrija un VAS „Latvijas Valsts ceļi”.

Būvdarbus abu valstu teritorijās veic Igaunijas ceļu būvniecības kompānija „Kagu
Teed”. Rekonstrukciju plānots pabeigt līdz šā gada rudenim.

Informējam, ka būvniecības laikā tiks nozāģēti vairāki koki gar ceļiem. Ņemot
vērā normatīvos aktos noteikto, koku zāģēšana ir saskaņota tehniskā projektu izstrā-
des gaitā. 

Ceļu remontdarbu laikā Apes pilsētas un pagasta iedzīvotājus aicinām būt iecie-
tīgiem, kā arī ievērot organizēto satiksmi. 
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Turpinās jauniešu biznesa ideju konkurss 
komercdarbības uzsākšanai Apes novadā

Apes novada pašvaldība izsludinātais projektu pieteikumu konkurss „Jauniešu
biznesa ideju konkurss komercdarbības uzsākšanai Apes novadā” turpinās!

Jauniešu biznesa ideju konkursa komercdarbības uzsākšanai Apes novadā mēr-
ķis – veicināt jaunu komersantu (saimnieciskās darbības veicēju) veidošanos novadā,
motivējot jauniešus sava biznesa veidošanai. Konkursu rīko Apes novada dome, Stacijas
iela 2, Ape, Apes novads, LV-4337.

Konkursa īstenošanai piešķirtais finansējums – EUR 4269,00. Konkursa pietei-
kumu var iesniegt fiziska perona – Apes novadā dzīvesvietu deklarējis jaunietis ve-
cumā no 18 līdz 30 gadiem, kurš apņemas nodibināt un reģistrēt komercreģistrā ko-

mersantu un uzsākt komercdarbību vai reģistrēt un uzsākt saimniecisko darbību Apes
novadā. 

Viena projekta pieteikuma atbalsta summa EUR 1500,00.
Konkursa uzvarētāji iegūs tiesības noslēgt līgumu ar Pašvaldību par finansējuma sa-

ņemšanu komersantu izveidošanai un komercdarbības uzsākšanai.
Pieteikumu iesniegšana tiek noteikta līdz 2014.gada 11.jūnijam pulksten 16.00.
Pieteikumu var iesniegt personīgi vai nosūtīt pa pastu Apes novada domei, Stacijas

iela 2, Ape, Apes novads, LV-4337, ar norādi – „Konkursam „Jauniešu biznesa ideju
konkurss komercdarbības uzsākšanai Apes novadā” (datums uz pasta nosūtīšanas zīmoga
nedrīkst būt vēlāks par konkursa iesniegšanas termiņu).

Kontaktpersona – Apes novada domes Uzņēmējdarbības speciāliste Indra Levane (tālr.
29406867, e-pasts: indra.levane@ape.lv ).  

Projekta konkursa nolikums pieejams pašvaldības mājaslapā http://www.apesnovads.lv.

Apes novada dome sadarbosies 
ar Vidzemes Augstskolu
Ilze Ērmane

12.maijā Apes novada domes priekšsēdētāja Astrīda Harju un Vidzemes
Augstskolas (ViA) rektors Gatis Krūmiņš Apes novada domē parakstīja sadarbības
līgumu.

Noslēgtais sadarbības līgums paredz nodrošināt ViA studentiem prakses vietas, sniegt
priekšlikumus zinātnisko pētījumu, aptauju, bakalaura un maģistra darbu tematu izstrādē,
kā, piemēram, uzņēmējdarbībā, pārrobežu sadarbībā, izglītībā, sociālajā sfērā, kultūr-
mantojuma saglabāšanā, tūrismā. Nozīmīga sadarbības joma būs uzņēmējdarbības at-
balsta pasākumu organizēšanā, tūrisma attīstības veicināšanā.

Tikšanās reizē priekšsēdētāja Astrīda Harju un rektors Gatis Krūmiņš dalījās pie-
redzē par līdz šim realizētajiem projektiem gan Apes novadā, gan Vidzemes augst -
skolā, pievēršot lielu vērību turpmāk kā partneriem – sadarboties, lai realizētu dažādus
projektus ES struktūrfondu, Latvijas-Igaunijas, Latvijas - Krievijas pārrobežu sadar-
bības programmās. 

Atbildīgās personas par Līguma realizāciju tās darbības laikā no Vidzemes Augstsko-
las būs rektora palīdze - zinātniskā sekretāre Agnese Lapetrova, no Apes novada domes
puses priekšsēdētāja Astrīda Harju.   

Vidzemes Augstskolas Tūrisma studiju virziena
prakse Apē
Diāna Remese, Simona Auziņa un Laura Kūla, ViA, Tūrisma organizācijas un vadības
studiju programmas 2.kursa studentes

No 13. līdz 22.maijam Vidzemes Augstskolas tūrisma virziena studenti kopā ar
pasniedzējiem Ivetu Druvu-Druvaskalni un Juri Smaļinski integrētās apvidus prak-
ses ietvaros pavadīja Apē.

Prakses laiks ir bijis labākais un vērtīgākais, kas šo mācību gadu laikā apgūts.
Teorētiskās zināšanas bez prakses nav derīgas, ja tās nav iespējams izmantot praktiski.
Tieši šajā prakses laikā bija iespēja praktiski izmantot mūsu zināšanas. Prakses laikā tika
veikti gan sakopšanas darbi Apes pilsētā, gan labiekārtota un marķēta taka gar Vaidavas
upi, gan arī veikti velo apsekojumi, izstrādājot vairākus jaunus velo maršrutus. Šis mā-
cību gads beidzās pārāk labi, jo Apē aizvadītās dienas studentus satuvināja un iedvesmoja
jauniem mērķiem. 

Šāda prakse Apē mums, tūrisma virziena 2.kursa studentu grupai, bija pirmo reizi,
tāpēc emocijas bija neviltotas un ļoti dažādas. Mēs visi izgājām no savas komforta zonas.
Daži no mums pat pirmo reizi dzīvoja kopā ar tik daudz cilvēkiem vienā telpā uz tik ilgu
laiku. Bija gan priecīgi brīži, gan ne tik priecīgi brīži. Tomēr viss kopā mūs stiprināja un
lika novērtēt to labo, ko kopīgi paveicām.

Kā jau vienmēr - sākums ir pats grūtākais. Iesākt jaunu dienas režīmu nebija viegli.
Mūsu diena bija sadalīta divās daļās - pirmajā dienas pusē strādājām pie Apes pilsētas
un Vaidavas dabas takas labiekārtošanas, bet dienas otrajā pusē devāmies velo apseko-
jumos Apes un Alūksnes novadu apkārtnēs, arī D-Igaunijā (tālākais bija velobrauciens
uz Reugi), lai vēlāk izveidotu tūristiem noderīgus nelielus lokālos velomaršrutus. Apse-
kojām Apes pilsētai tuvumā esošos objektus- Apes muižu, Uskanu dolomīta karjeru, Zīļu
avotu, z/s „Zīļi”, Dzenīšu dižvītolu un mototrasi, iepazinām Apes darbīgos cilvēkus, gan
jaunus, gan vecāka gadagājuma. Vismaz pusei no mums tagad ir koka karote vai lāpstiņa
no Apes. Šīs īsās ekskursijas pie pieredzējušiem un ne tik pieredzējušiem cilvēkiem bija
ļoti vērtīgas. Tika pabūts arī mazliet tālākos objektos - L.Laicena bijušajā mājvietā „Me-
tumos”, Jaunrozē apmeklējām kapsētu, kur atdusas folklorists D.Ozoliņš un L.Laicena
vecāki, kā arī savus biznesa plānus mums atklāja Meelis Möttus no Metsavenna talu
(Mežabrāļu bunkuru saimniecība). Netālu no Apes, pie Melnupes atradām arī Igaunijas
tālāko D punktu, uz kuru no Igaunijas puses ir iekārtota marķēta dabas taka. Apskatījām
Grūbes HES, „Kalnarušķus”, „Silamiķītes”, Jaunlaicenes muižas muzeju, kopā ar Apes
novada domes priekšsēdētāju A.Harju uzstūmāmies Alūksnes augstienes augstākajā pau -
gurā - Dēliņkalnā, izbaudījām Peļļu gravas ainavas, Kalekaura ezeru un Kornetu veco
lielceļu. Šobrīd turpinām strādāt pie maršrutu aprakstiem, lai tie būtu pieejami tūristiem.

Labiekārtošanas darbi lika mums novērtēt to, cik daudz laika un cilvēku līdzdalība ir
vajadzīga kaut nelielas teritorijas labiekārtošanai. Puišu galvenais uzdevums bija labie-
kārtot taku gar Raganu klintīm un Vaidavas upi. Tika iztīrīta un nostiprināta Acu avota
gultne, atjaunotas trepes, kas ved lejup uz avotu. Tāpat tika atjaunotas arī aizsargbarjeras
gar Vaidavas stāvajiem krastiem. Meitenes vairāk darbojās ar takas sakopšanu un mar-
ķēšanu ar slotām, informācijas stendu informācijas izveidi. Kā labie gariņi, meitenes ra-
vēja gan bruģi, gan pilsētas stadiona skrejceļu, krāsoja jaunos soliņus, līdzināja zālienu
pie topošās baznīcas, lai jau pavisam drīz tajā varētu tikt rīkotas skaistas kāzas.  

Kā viens no galvenajiem prakses laika uzdevumiem un izaicinājumiem vienlaikus
bija Muzeju nakts pasākums, tieši E.Zālītes romāna „Agrā rūsa” turpinājuma „Pēc 15
gadiem” uzveduma izveide. Paši veidojām scenāriju un gājiena atrakcijas, paši režisējām,
paši spēlējām teātri, vakaros pēc velo braucieniem tika rīkoti pēdējie mēģinājumi. Paldies

mazajai Emīlijai no Apes, kura tik ātri „ieleca” lomā, kā arī puisim, kurš „aizlienēja”
savu balto žigulīti un Valmieras teātrim par tērpiem! Mēs ceram, ka apeniešiem patika!
Visgrūtāk mums gāja ar topošā Apes muzeja logu apzīmēšanas idejas realizēšanu, jo ne-
viens no mums nebija īstens profesionāls mākslinieks, kā arī starp mums un pašiem ap-
eniešiem nebija vienotas koncepcijas. Tomēr pēdējā prakses dienā, redzot, kā logi „at-
dzīvojās” ar D.Ozoliņa, E.Zālītes un L.Laicena portretiem, domu graudiem un zīmēju-
miem, ceram, ka Pasta ielā piestās ne tikai apenieši, bet arī pilsētas viesi. 

Savukārt, velo apsekojumi bija pielīdzināmi kāda mērķa sasniegšanai. Uz papīra ki-
lometru daudzums nav salīdzināms ar to, kas ir piedzīvots dabā. Kopā ar velo tika no-
braukti ap 230 km, apmēram 20 km noieti ar kājām. Pēc gūtās pieredzes droši varam
teikt, ka reizēm 10 km ir daudz vairāk nekā 80 km. Jo ne tikai attālumam bija nozīme,
arī laika apstākļi, grupas spējas un apsekojuma reljefs nozīmēja ļoti daudz. Tagad noteikti
zinām, ko nozīmē ceļš un neceļš.

Klausoties sirsnīgajos atvadu vārdos, acīs nemanot sariesās prieka asaras. Sapratām,
ka pa šo laiku Api esam iemīļojuši un vietējie iedzīvotāji ir iemīlējuši arī mūs. Par to lie-
cināja arī tantiņu uzmundrinājuma vārdi karstajās dienās darbojoties pilsētas ielās, gan
arī mazo bērnu attieksme skolā, vaicājot, ko mēs šeit īsti darām un kā mums šodien gāja.
Jutām lielu atbalstu tajā, ko mēs darījām.

Secinājumi par Api ir ļoti pozitīvi un iedvesmojoši - sākot ar mazumiņu var tik pie
kaut kā lielāka. Apē bija jūtama sirsnība un pozitīvisms no katra cilvēka, šeit varēja just,
ka visi skatās uz kādu kopīgu mērķi un tad arī darbi iet uz priekšu. Galu galā arī paši
jutām pozitīvu enerģiju braucot prom. Ape ir vieta, kur noteikti var labi atpūsties, izjust
latviskumu un labi paēst, šeit nenoliedzami vēl atgriezīsimies, lai redzētu attīstību un re-
zultātus.  

Vislielākie paldies no mums pienākas visiem tiem, kuri gādāja, lai mēs justos labi un
viss izdotos:

l Apes vidusskolas kolektīvam - direktoram J.Ločam, direktora vietniekiem D.Meis-
terei un V. Korkunovam, ēdnīcas darbiniecēm un apkopējām.

l Apes novada projektu vadītājām D.Bojārei un K.Liepkājai, 
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l Apes dārzniecei A.Harju,
l Apes tūrisma darba organizatorei A.Bindei,
l Apes bibliotēkas vadītājai M.Kaktiņai, 
l Topošā Apes muzeja aktīvistēm I.Meisterei un D.Liepiņai, 
l Apes novada domes priekšsēdētājai A.Harju un viņas komandai.

Izraksti no studentu prakses dienasgrāmatām.
Par Api un tās cilvēkiem
l Pirmie iespaidi par Api: 1) zaļa pilsēta, 2) skaista, 3) ar savu dvēseli, 4)savdabīga

atrašanās vieta (tuvu robežai) (Ilze).
l Runājot, kā tūrists, kas Apē nonācis pirmoreiz, man personīgi patika Apes bruģētā

iela, kurai ir senatnīga noskaņa, koku aleja gar to, ar dolomīta apdari esošās mājas
ielas malā, kores māju jumtu galos.. Jā, un Apē ir īpatnējas priedes, tas gan! (Agija).

l Pirmā sanāksme (13.05.)ar Apes pārstāvjiem, jūtams, ka viņi ir ieinteresēti  mūsu
turpmākajā darbībā. Kā arī var redzēt, ka tie ir cilvēki, kuriem patīk, tas, ko viņi dara.
(Kitija).

l Pirmajā dienā man bailes iedvesa Anita, kura bija gatava atrast kādu darāmu
darbu ik uz stūra... (Rūta).

l No rīta ar Rūtu un Simonu darbojāmies Anitas pavadībā. Vienkārši fantastiska
sieviete. Viņa no nekā var uzburt tik skaistas lietas. Pavisam noteikti viņa ir savā vietā
(Laura K.).

l Astras kundze māk pastāstīt  gandrīz par katru objektu Apē, kas ir ik pēc 10 so-
ļiem-priedes, dārzi, akmeņi...Apes dolomītam ir īpaša nozīme (Rita).

l Ļoti patika jaukā atmosfēra un zinošā Mudītes kundze  E.Zālītes memoriālajā
mājā! (Laura M.). Stāsts bija interesants un saistošs-par to paldies Mudītei Kaktiņai
(Ieva).

l Vakarpusē devāmies pie Apes jaunajiem biznesmeņiem. Jauni puiši un bizness iet
vaļā. Tas tiešām ļoti apsveicami! Mazā pilsētiņā un tomēr cilvēki atrod, ko darīt, paši
sevi ir pieturējuši dzimtajā vietā, viens ar kubuliem, otrs ar krāsošanu. (Laura M.).

l Apē laipni džeki - palīdzēja uzlikt trepes, lai varētu nokrāsot topošā muzeja durvis!
(Kitija).

Par ēdināšanu
l Šodien sestdiena-Muzeju nakts diena. Ļoti garšīgas pusdienas-karbonādes!

(Niklāvs).
l Pusdienas šodien (14.05.) bija gardas: laimīgs cilvēks ir paēdis cilvēks (Agija).
l Vakarpusē pie Vaidavas mūs sagaidīja Daiga un Anita, kā arī citas Apes domes

darbinieces, kuras bija uzvārījušas (uz ugunskura) vienu no garšīgākajām soļankām, ko
jebkad biju ēdusi-lieliskas vakariņas. Tāpat tikām cienāti ar saldējumu. Liels, liels pal-
dies viņām par to! (Velta).

Par velobraukšanas pieredzi: 
l Brauciens uz Reugi – tā bija mega liela pieredze (Laura M.) 
l Šī diena pierādīja manas spējas. Tagad zinu, ka varētu no Limbažiem uz Rīgu ar

VELO aizmīties pat nepilnas dienas laikā (Diāna).
l Velobrauciens bija labs, pirmo reizi piedalījos ģeoslēpņa meklēšanā (Guntis).
l Ilgi gaidītais asfalts pie Jaunrozes tika sasniegts, bet paša asfalta nebija (Agija).
l Par šīs dienas produktivitāti vislabāk var liecināt mans sāpošais dibens... Jā, asu

izjūtu netrūka arī šodien. Vienīgi šķiet, ka pie tām būšu tik ļoti pieradusi, ka man tās pie-
trūks arī mājās... Atklāšu, ka mana draudzība ar velosipēdu tik drīz nebeigsies, jo šo
dienu laikā esam patīkami satuvinājušies.. (Velta).

Par praksi kopumā
l Vairāk priecājos par to, ka es pierādīju sev, ka es varu un uz kādu brīdi varu aiz-

mirst pat tādu vārdu kā „negribu” (Rita).
l Piedzīvotas gan dusmas, gan sajūsma, gan gandarījums un prieks (Agija).
l Šī prakse arī deva priekšstatu par to, ka nekas nenāk viegli. Kaut vai, lai pilsēta

būtu skaista, ir jāravē, jāstāda, jārok un jādara visi sīkie darbiņi, lai vai kā negribētos..
(Liene).

l Prakse bija pārbaudījums, bet tāds, kas paliek atmiņā un izmaina cilvēku. Paldies
(Armands).

l Prakses daudzpusība ļauj atklāt vēl līdz šim neapzinātus talantus, prasmes un arī
draudzības. Paldies visiem, kas šis 10 dienas padarīja tieši tādas, kā tās bija (Velta).

Runājiet un runājiet skaļi! 
Krista Liepkāja, Jaunatnes lietu speciāliste

Maijā vidū notika pirmais Apes novada jauniešu forums, kas vienkopus pulcēja
70 dalībniekus, kam rūp jaunatnes lietas novadā - jaunieši, skolotāji, Apes novada
domes pārstāvji, nevalstisko organizāciju pārstāvji un uzņēmēji. 

Šī foruma mērķis nebija “gāzt kalnus”, bet gan “lauzt ledu” un rosināt dalībniekus
runāt. Aprast ar to, ka viņi tiek uzklausīti kā vienlīdzīgi, neatkarīgi no vecuma, ka brīvi
var izteikt savu viedokli.

Rīts iesākās ar Apes novada domes priekšsēdētājas Astrīdas Harju uzrunu, kas
mudināja dalībniekus būt aktīviem un izteikt savu viedokli. Interaktīvās iepazīšanās
laikā viens uz otru paskatījāmies mazliet savādāk, apjautām, ka nav tādi sadalījumi
kā “MĒS” un “VIŅI”, ir “MĒS”- cilvēki, kas dzīvo un darbojas Apes novadā. 

Radošajā Nedarbnīcā ”Lai ko Tu domā, domā CITĀDI!” pie Vitas Brakovskas, bied-
rības ”Zināšanu un inovācijas sabiedrība” pārstāves, guvām motivācijas devu. Uzzi-
nājām par latviešu uzņēmējiem, kas izzinājuši savas stiprās puses un kļuvuši par zinā-
miem darboņiem ne vien Latvijā, bet arī ārzemēs. Piemēram, Jānis Nīmanis ir kalējs,
kurš pasaulē guvis atpazīstamību ar savu zīmolu «AUTINE by John Neeman». Meis-

tara vadītā darbnīca rada ne tikai cirvjus, bet arī augstākās kvalitātes kaltus nažus un
citus priekšmetus.

Nedarbnīcas vadītāja mudināja foruma dalībniekus izveidot savu personīgo SVID
analīzi, lai izzinātu savas stiprās puses, uz ko balstīt savu karjeru. Domu grauds no Vitas-
“Ikviens ir ģēnijs. Ja zivi vērtēs pēc tās spējas uzkāpt kokā, tā visu dzīvi nodzīvos ticot,
ka ir stulba.” 

Iepazinām arī Apes novada jauniešu organizācijas un to veikumu kopš pagājušā gada
- Augšgaujas mazpulkus no Virešiem, Gaujienas pārstāvjus no kluba “Mājas” vienības
“Kāpnes” un Apes Jauniešu klubu “Sliedes”. 

Pēcpusdienas darba sesijā dalībnieki darbojās 4 darba grupās - jaunietis un uzņēmējs,
jaunietis un informētība, jaunietis un brīvais laiks, kā arī aktīvais un neaktīvais jaunietis. 

Foruma dalībnieki vienā no izvērtēšanas stacijām atzina, ka iepriekš nezināja, ka Apes
novadā ir tik daudz aktīvu, domājošu un idejām bagātu jaunu cilvēku. 

Pagājušā gada nogalē Gaujienā pirmo reizi tikās vidusskolas vecuma jaunieši no Apes
novada, lai tiktu uzklausīti un sadzirdēti. Pozitīvā ziņa, ko paši gaujienieši atzina, ka
daudzas ierosmes un vēlmes, kas tikušas izteiktas, ir īstenotas. 

“Runājiet un skaļi pasakiet savas idejas un vēlmes. Mēs joprojām uzskatām, ka runājot
- visu var izdarīt, ja ne pirmajās 3 minūtēs, tad rīt, parīt vai pēc pusgada viss notiek,” at-
zīst Apes Jauniešu kluba “Sliedes” dalībnieki. 

Galvenā atziņa no Vitas lekcijas “Nekad nešaubies, ka neliela grupa citādi domājoši
var manīt pasauli. Patiesībā tikai tā arī notiek.”

*Šis projekts tika finansēts ar Eiropas Savienības atbalstu. Šī publikācija atspoguļo
vienīgi autora uzskatus, un Komisija nevar uzlikt atbildību par tajā ietvertās informācijas
jebkuru iespējamo pielietojumu.
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Izglītība novadā

Pabeigta Apes novada plānošanas 
dokumentu izstrāde
Diāna Straube, Projektu vadītāja, Jurijs Ronimoiss, Teritorijas attīstības nodaļas vadītājs 

2014. gada 29. maijā Apes novada dome apstiprināja Apes novada teritorijas plāno-
juma 2014.–2025.gadam un Vides pārskata par izstrādāto plānošanas dokumentu stratē-
ģisko ietekmi uz vidi gala redakciju. Līdz ar to ir noslēdzies Apes novada plānošanas
dokumentu izstrādes process.

Darbs pie plānošanas dokumentu izstrādes tika uzsākts pamatojoties uz Apes novada
domes 23.09.2010. lēmumu Nr.279 „Par Apes novada teritorijas plānojuma izstrādes uz-
sākšanu”. Dokumentus izstrādāja Apes novada domes speciālisti, ņemot vērā novada po-
litisko līderu redzējumu un novada iedzīvotāju ierosinājumus. Apes novada plānojuma
izstrādes procesa visos etapos ir veikta sabiedrības iesaiste, rīkojot sapulces, kā arī sa-
biedrības informēšana, aicinot iedzīvotājus iepazīties ar plānošanas dokumentiem dažā-

dās izstrādes stadijās, rīkojot publiskās apspriešanas.  Šajā laikā ir mainījusies normatīvo
aktu bāze, kā arī plānošanas dokumentu izstrādātāji. 

Apes novada teritorijas plānojums 2014.–2025.gadam ir trešais  plānošanas doku-
ments visai novada teritorijai kopumā, kas nosaka šīs teritorijas funkcionālo zonējumu
un teritorijas izmantošanas ierobežojumus. 

Kā jau iepriekš tika informēts, spēkā ir stājušies šādi plānošanas  dokumenti – Apes
novada ilgtspējīgas attīstības stratēģija 2013.-2030. gadam  un Apes novada attīstības
programma 2014.-2020.gadam.

Teritorijas plānojums 2014.- 2025.gadiem stāsies spēkā pēc tam, kad kā saistošies no-
teikumi tiks apstiprināta Teritorijas plānojuma grafiskā daļa un Teritorijas apbūves un
izmantošanas noteikumi. Apes novada domes jūnija mēneša sēdē tiek plānots apstiprināt
šos noteikumus.

Ar izstrādātiem plānošanas dokumentiem var iepazīties Apes novada mājas lapā
http://www.apesnovads.lv/apes-novads/pasvaldiba/normativie-akti-un-attistibas-plano-
sana, kā arī Apes, Gaujienas, Trapenes un Vidagas bibliotēkās.

Projektu nedēļa Gaujienas internātpamatskolā
Vita Peneze, 5.a – 9.a klases metodiskās komisijas vadītāja 

Gaujienas internātpamatskolas projektu nedēļas tēma visām klašu grupām –
“Profesiju pasaulē”. 

Projektu nedēļas mērķis bija iepazīt profesijas, apzināt savas spējas, gūt pieredzi, zināt
informācijas avotus par karjeras iespējām. 

Projektu nedēļa sākās ar līniju, kurā direktores vietniece audzināšanas jomā Marta
Zirne iepazīstināja skolēnus ar prezentatīvo materiālu “Karjeras izglītība skolā”. Cerību
klases skolēni iepazinās ar savu vecāku profesijām, kā arī iepazina profesijas mūsu skolā. 

Skolēniem ar īpašām vajadzībām ir ļoti būtiski iepazīt un izzināt tās profesijas, ar
kurām viņi ikdienā sastopas gan skolā, gan mājās. Šo klašu skolēniem tika izvirzīts uz-
devums iepazīties ar pārdevēja, virtuves darbinieka un pavāra profesiju. Savas prasmes
un zināšanas pierādīja gatavojot kopīgas pusdienas visai grupai. 

Sākumskolas skolēni attīstīja izpratni par darba vērtību, profesiju daudzveidību.  Ie-
pazinās ar profesijām mūsu pagastā. Apmeklēja Lauksaimniecības pakalpojumu koope-
ratīvo sabiedrību “Gaujiena”, kur tikās ar valdes priekšsēdētāju Vizmu Dandenu. Emo-
cionāli aizraujoša bija tikšanās Gaujienas mūzikas un mākslas skolā ar direktori Ilzi Dāvi
un skolotāju Silvu Eidemani. Izzinoša bija tikšanās Jurija Celenberga ģimenes ārsta prak-
ses vietā  ar ambulatorās medicīnas māsu Santu Polozovu.

Vecāko klašu skolēni, aizpildot testus, veica pētījumu par savām interesēm. Devās
mācību ekskursijās, lai iepazītos ar darba un karjeras iespējām Gaujienā. 

Visvairāk skolēnus interesēja tikšanās ar dažādu profesiju pārstāvjiem. Pie mums cie-
mojās Valsts ugunsdrošības un glābšanas dienesta Apes posteņa darbinieki un koman-
dieris Vitālijs Muhins, kurš iepazīstināja ar ugunsdzēsēju darba specifiku, demonstrēja
aprīkojumu un iekārtas. Ļoti aizraujoša izvērtās tikšanās ar Nacionālo Bruņoto spēku
Alūksnes Kājnieku skolas pārstāvi seržantu Andri Čečiņu, kā arī ar Zemessardzes
31.AMII bataljona pārstāvjiem. Skolēniem bija iespēja iepazīties ar epikējumu. Otrajā

darba dienā bija tikšanās ar AS „Latvijas Valsts meži” meža meistaru Aināru Silkānu,
trešajā darba dienā tikāmies ar Apes novada deputātu, skolas direktoru, skolotāju, mūziķi
Aivaru Maltavnieku, Apes novada pašvaldības policistu Gvido Semjonovu, muzeja “An-
niņas” vadītāju Inetu Riepnieci. Ceturtajā darba dienā ar stāstījumu par veselīgu dzīve-
sveidu, nodarbošanos ar sportu un praktiskiem vingrinājumiem trenažieru zālē zēnus ļoti
ieinteresēja Ēriks Dumārovs. Projekta nedēļas noslēgumā bija saruna ar Valsts policijas
Vidzemes reģiona pārvaldes prevencijas grupas vecāko inspektori Daci Jukāmi. 

Analizējot projektu gaitu, projektu prezentācijas un grupu iesniegtos apkopotos ma-
teriālus, jāsecina, ka projektu nedēļai izvirzītie mērķi un uzdevumi ir sasniegti.

Paldies projektu grupu skolotājiem par labi un pārdomāti organizētu projekta darba va-
dību!  Paldies viesiem! Mēs visi varējām pārliecināties, cik bagāts un daudzveidīgs ir mūsu
novads, cik daudz interesantu, talantīgu, gudru, uzņēmīgu un veiksmīgu cilvēku tajā dzīvo!

Valmieriešu viesošanās Gaujienas vidusskolā
Ieva Zariņa, Ojāra Vācieša Gaujienas vidusskolas direktore 

14.maijā Ojāra Vācieša Gaujienas vidusskolā pieredzes apmaiņas vizītē viesojās Val-
mieras pilsētas skolu direktoru vietnieki audzināšanas jomā no Valmieras Pārgaujas ģim-
nāzijas, Valmieras Pārgaujas sākumskolas, Valmieras Viestura vidusskolas, Valmieras
sākumskolas un Valmieras 5. vidusskolas.

Viesi iepazinās ar skolas muzeju un audzināšanas darbu mūsu skolā. Direktores viet-
niece Līga Bukovska stāstīja par patriotisko audzināšanu, dalījāmies pieredzē par skolēnu
iesaistīšanu projektos un dažādos konkursos, diskutējām par darbu skolēnu kavējumu
novēršanā un citiem aktuāliem jautājumiem.

Kolēģi no Valmieras lielu interesi izrādīja skolas muzejā, aplūkojot eksponātus, klau-
soties stāstījumu par Gaujienas novada vēsturi un iepazīstoties ar H.Grāvja grāmatu
„Adzele - Gaujiena 1111-2011”.

Iepazīsti savu novadu

Akcija “Apceļo Atzeles zemi”
Sanita Sproģe, Apes novada tūrisma darba organizatore

No maija līdz oktobra mēnesim norit apceļošanas akcija „Apceļo Atzeles
zemi”, aicinot iepazīt malēniešu funktieri un lustes.

Šoreiz katram ceļotājam vispirms jāatrisina rēbuss! Tur slēpjas seni vietvārdi, nosau-
kumi un malēniešu valodas piemēri. Kad izlasīsiet noslēpto vārdu, dodieties ceļā, lai uz-
zinātu, kas tas īsti ir! To zinās pastāstīt tikai katra objekta saimnieks un apstiprinās Jūsu
apciemojumu rēbusu lapā ar parakstu. Ja apceļosiet vismaz 10 no akcijas objektiem, šī
lapa kļūs derīga ieejai noslēguma ballē un balvu loterijai 1. novembrī Alsviķu kultūras
namā.

Rēbusa lapā zem katra attēla ieraksti burtus no atminēta vārda sākuma – tik, cik pa-
redzēti mazie lodziņi zem attiecīgā attēla, lielajā lodziņā parakstīsies objekta saimnieks,
kad būsi izciemojies un visu apskatījies. Karte un rēbusa lapa meklējama mājaslapā
www.atzele.wordpress.com. Šajā lapā atradīsiet Atzeles apceļošanas maršrutus un kā arī,

kur nakšņot un paēst.
Apceļošana akcijas atklāšana notika 17. maijā Gaujienas „Anniņās”. Klātesošajiem

bija iespēja iegūt rēbusa lapas, atbildot uz jautājumiem par Atzeles zemi. Kopā ar pašu
Jāzepu Vītolu (gids Jānis Krišjānis) atrisināt rēbusu par Gaujienu un noskaidrot atminētā
vārda nozīmi. 

Piedāvāju atrisināt šo rēbusu. Aicinu piedalīties apceļošanas akcijā!

Šoreiz rubrikā „Iepazīsti savu novadu” pastāstīsim par dabas objektu „Sīkzarotā
priede”, kura atrodas Apes pilsētā.     

Sīkzarotā priede jeb „Vientuļā priede”
Astra Binde, Apes tūrisma darba organizatore

Parka ielas malā starp tīrumiem aug neparasta priede, kuru apenieši parasti dēvē
par „Vientuļo priedi”.  Tās vecums ir ap 200 gadu, un pat vecākie Apes iedzīvotāji to
atceras apmēram tikpat lielu. Lēni augot un blīvi zarojoties, tā izveidojusi vainagā

vējaslotu. 
Priede sasniegusi tikai četru

metru augstumu un, pēc dižkoku
speciālista Gunta Eniņa domām, uz-
skatāma par Latvijas mazāko priedī-
ti.  Ir vairākas versijas, kādēļ šī prie-
dīte ir tik neparasta. Saglabājies arī
nostāsts, ka 1905.-7.  gada revolūci-
jas laikā pie šīs priedes  nošauts cil-
vēks… 
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Projekta noslēgums Dānijā
Lūcija Kapača, Projekta koordinatore 

Nordplus projekta „Aktīvs tīnis” noslēguma pasākumi norisinājās no 28.aprīļa līdz
2.maijam projekta koordinātskolā Hunderupskolen Odenses pilsētā Dānijā, kuru apmek-
lēja arī 15 skolēni no Ojāra Vācieša Gaujienas vidusskolas direktores Ievas Zariņas un
skolotājas koordinatores Lūcijas Kapačas vadībā. 

Kopīgie pasākumi sākās ar visu skolu skolēnu veidotajām prezentācijām par projektā
iesaistīto pusaudžu un jauniešu interesēm un hobijiem. Mūsu skolas video veidoja un
parādīja Mikus Rožkalns, un tas izraisīja interesi visos. Otra prezentācija bija par projektā
iesaistīto  skolu no Latvijas, Lietuvas un Dānijas nacionālajiem ēdieniem. Klāvs Riep-
nieks no mūsu skolas iepazīstināja ar mūsu novada raksturīgajiem produktiem, ar ko pa-
cienājām skolotājus, skolēnus, vecākus.

Kultūras iepazīšana, angļu valodas, dāņu valodas un literatūras stundu vērošana un
jaunu zināšanu iegūšana un praktiska izmantošana bija aizraujoša un interesanta. Pēc
svarīgu frāžu apgūšanas dāņu valodā latviešu un lietuviešu skolēni devās uz veikalu,
pastu, ēdināšanas iestādi, kur viņiem bija jārunā dāņu valodā. Šis process tika filmēts un
noslēguma pasākumā parādīts kā pārsteigums visiem projektā iesaistītajiem skolēniem,
viņu vecākiem un skolotājiem. Aizraujoša bija kulinārijas stunda, kur pašiem vajadzēja
izpausties cepumu un kūku cepšanas prasmē.

Projekts ir noslēdzies, un skolēni atzīst, ka galvenie ieguvumi tajā ir angļu valodas
zināšanu uzlabošana un praktiska lietošana, prasme komunicēt un būt aktīviem līdzda-
lībniekiem visās aktivitātēs, iegūt jaunus draugus, kā arī iepazīt citu valstu kultūru. Tāpēc
varam teikt, ka projekta mērķis – audzināt jauniešus būt aktīviem un atbildīgiem Eiropas
pilsoņiem, kas spēj pieņemt atšķirīgo un saprast citu – ir realizēts.

Ojāra Vācieša Gaujienas vidusskola – 
Monreālas Latviešu sabiedriskā centra ekskursiju
projekta realizētāji
Līga Bukovska, Ojāra Vācieša Gaujienas vidusskolas vēstures skolotāja 

2014. gada pavasarī Monreālas Latviešu sabiedriskais centrs bija izsludinājis
ekskursiju projektu konkursu „Pētīsim un izzināsim Latvijas vēsturi”, kur tika ie-
sniegti 127 ekskursiju projektu pieteikumi no 107 skolām. Žūrija atbalstīja 52 pie-
teikumus, to vidū arī mūsu skolas skolēnu rakstīto projektu. Katra skola saņēma
EUR 400, lai varētu realizēt savu projektu.

10. maija rītā 42 Gaujienas skolas 5.- 9. klašu skolēni un skolotāji devās ceļā, lai ie-
pazītos ar Kokneses novada vēsturi. Tā kā autobuss savlaicīgi tuvojās paredzētajam ga-
lamērķim, tad autobusa šoferis pirms pirmā objekta apskates mums nolēma parādīt Dau -
gavu pie Ķeguma HES. Mums tuvumā neviena šāda būve nav, tāpēc brauciens pāri Dau -
gavai bija iespaidīgs, un savukārt 9. klases skolēni varēja atcerēties vēstures stundās mā-
cīto par Ķeguma HES būvi un pastāstīt citiem.

Tad mēs jau nonācām Uldevena pilī Lielvārdē, kur pils vēsturi mums stāstīja tās īpaš-
nieks - atraktīvais un ar humoru apveltītais Agris Liepiņš, kas bija ģērbies senatnīgā
tērpā. Uldevena pils ir rekonstruēta 12.gs. senlatviešu pils, kur izmantoti dažādās apdzī-
votās vietās atrasto būvju paraugi (Mežotnes, Talsu, Raunas, Tenīskalna, Jersikas pils-
kalnā, Rīgas ciemā u.c.), tādējādi veidojot kopēju baltu virsaišu pilskalnu – ideālkons-
trukciju. Uzzinājuši par pils nocietinājumiem, par gandrīz neiespējamo iekļūšanu pilī,
noklausījāmies informāciju par mazajām dzīvojamajām mājām, un tad drīkstējām arī
paši visur pabūt: izkāpelēt pa aizsargsienu, apskatīt nelielās dūmistabas, apgulties koka
lāviņās u.c. Airita tika ietērpta senlatviešu tērpā. Secinājums visiem bija viens – tas bija
vareni!

Tālāk mēs apmeklējām Likteņdārzu un šim apmeklējumam mēs bijām gatavojušies jau
iepriekš. Katrs bija ziedojis naudu, lai varētu nopirkt un iestādīt koku no mūsu skolas.

Likteņdārzā mūs sagaidīja gide Spodra, kas izstāstīja par Likteņdārza idejas tapšanu
un tās realizāciju. Likteņdārzs ir piemiņas vieta tiem cilvēkiem, kurus Latvija zaudēja
20. gadsimtā. Skolas direktore I.Zariņa un vēstures skolotāja L.Bukovska bija atvedušas
laukakmeņus no savām mājām, kā piemiņas zīmes saviem tuviniekiem, kas bija cietuši
20.gs. represijās. Šie akmeņi kļūs par daļu akmens krāvumā „Pelēkais saulriets”.

Iegūstot vispārējo informāciju par Likteņdārzu, mēs nonācām pie Likteņdārza dzīvības
artērijas – bruģakmens ceļa. To ieskāva ziedošu ābeļu aleja. Bruģakmens ceļā kādreiz
būs 100 000 bruģakmeņu, bet pašlaik pirmie 6000. Uz bruģakmeņiem var atrast ziedotāju
vārdus. Arī mūsu skolas 4 skolnieces - Krista Ķelpa, Dita Poševa, Lelde Stūrīte un Regīna
Aleksandra Lauce - kā konkursu laureātes bija kļuvušas par bruģakmens ziedotājām.
Krista arī atrada akmeni ar savu vārdu. Šīs ekskursijas laikā 5. klases skolēns Oskars
Ameļčenko ziedoja naudu bruģakmenim un šajā vasarā varēs doties apskatīties, kā ak-
mens ar viņa vārdu būs ievietots bruģakmens ceļā.

Tālāk mūsu ceļš veda uz Likteņdārza sirdi – amfiteātri, kas simboliski nodala pagātni
no nākotnes. Amfiteātri ieskauj Asaru upe, kas simbolizē cietušo sāpes. Pārejot Asaru
upi, nonācām akmeņu krāvumā „Pelēkais saulriets”, kur katrs akmens nes piemiņu pa-
gātnei. Un tā esam amfiteātrī. Tas ir Likteņdārza enerģētiskais kodols.

Dodoties uz Skatu terasi, mēs nonācām laukā, kur tiek stādīti kociņi. Arī mēs visi

kopā iestādījām ozolu ar
piestiprinātu novēlējumu
ar mūsu skolas absolventa
Tautas dzejnieka Ojāra Vā-
cieša vārdiem – „Šo pašu
svētāko Tu neaizmirsti -
Tu esi Latvija”. Katram
bija savas izjūtas, stādot
mūsu skolas kociņu, kas
dārzā būs atrodams ar nu-
muru 1964. 

Skatu terasē pavērās
brīnišķīgs skats uz Dauga-
vu un Kokneses viduslaiku
pilsdrupām. Tad sekoja
ceļs atpakaļ garām vēlēju-
mu stendam. Mēs domā-
jam atgriezties atpakaļ pēc
vairākiem gadiem, lai re-
dzētu, kāds Likteņdārzs
būs Latvijas valsts simtga-
dē.

Ekskursijas maršruts
tālāk mūs aizveda uz Kok-
neses viduslaiku pilsdru-
pām. Kādreiz tā bija lepna
bīskapa Alberta būvētā un
Rīgas arhibīskapu galma
pils augstā stāvā kalnā
Dau gavas krastā. Šodien
mēs redzējām, kā pie pils pamatiem skalojas Daugavas ūdeņi.

Ekskursijas nobeigumā mēs devāmies Daugavas plašajos ūdeņos ar vikingu laivu
„Lāčplēsis”. Kapteinis mums pastāstīja par Daugavas stāvkrastiem, par Oliņkalna pili
un citām apdzīvotām vietām Daugavas krastā.

Diena bija izdevusies! Visi gandarīti par spilgtajiem iespaidiem, ko atstāja šī diena.
Atgriežoties skolā, skolēni veica ekskursijas izvērtējumu. Skolēni atzina, ka tā bija vēr-
tīga diena un ka bija vērts piedalīties konkursā. 6. klases skolēni rakstīja: „Patika visas
vietas, kur mēs bijām. Nākošgad arī vajadzētu šādu pasākumu, lai bērni uzzinātu ko
jaunu par Latviju, tās dažādām vietām un to vēsturi”. Daži 8. klases skolēni rakstīja, ka
vēlētos atgriezties Likteņdārzā Latvijas Republikas 100gadē. 8. klases skolniece atzīmēja,
ka „.. ir pagodinājums, ka arī mūsu skola deva Likteņdārzam vēl vienu koku. Prieks, ka
arī es piedalījos šī koka stādīšanā”.

Pēc nedēļas, lai pārliecinātos, ko skolēni ir ieguvuši šīs mācību ekskursijas laikā, tika
organizēts konkurss starp klasēm ar četrām pieturām. Katrā pieturā skolēniem bija jāpilda
uzdevums, kas bija saistīts ar iegūtajām zināšanām ekskursijas laikā. Bija jāizpilda tests,
jāatpazīst fotogrāfijas un jāizpilda uzdevums pie tām, jāatpazīst ekskursijas objekts pēc
fragmenta fotogrāfijā, jāsaliek
foto puzle. Skolēni uzrādīja
labas zināšanas, ir bijuši vērīgi
ekskursijā. Vislabāk veicās 7.
klasei, kas ieguva 1.vietu.

Mēs sakām paldies Mon-
reālas Latviešu sabiedriska-
jam centram, Vītolu fondam
un uzņēmējam Gintam
Graudiņam, kas deva mums
iespēju visiem 5.- 9. klašu sko-
lēniem un skolotājiem doties
ekskursijā, papildināt savas zi-
nāšanas Latvijas vēsturē un
gūt pozitīvus iespaidus!
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Gaujienas internātpamatskolā 
izskan pēdējais zvans 

Pirms deviņiem gadiem- saule mirdzēja pie debesīm kā dzeltena pankūka ar tādām
garšīgām, kraukšķošām maliņām, un pa ceļu uz skolu devās pavisam mazi un bikli cil-
vēkbērni, kuri nesaprata, kur palika māmiņa, kas lasīja pasakas par princesēm un rūķiem,
un kāpēc lasīt tagad jāmācās pašiem.

Bet tagad pēdējais skolas zvans skanēja jau jauniem, skaistiem jauniešiem, kuri
tikai mazu brīdi vēl ļauj atmiņām kā kaijām pāri skolas gadiem traukt, un tad dosies
piepildīt savus sapņus.

Savus sapņotos un vēl neizsapņotos sapņus devītie kopā ar savām audzinātājām aiz-
pludināja Gaujas ūdeņos.

Izturību un veiksmi eksāmenos mūsu mīļajiem bērniņiem. 
Audzinātājas - Inga, Zinta, Anda, Linda un Daiga

Piedalās jauniešu forumā Zviedrijā
No 23. līdz 26. maijam Vidzemes reģiona jaunieši, to vidū arī O.Vācieša Gaujienas

vidusskolas divas skolnieces - Adrija Rubina un Līva Lārmane, projekta “Jaunieši un
demokrātija” ietvaros piedalījās apmaiņas braucienā Gēteborgā, Zviedrijā, lai diskutētu
par savām un vienaudžu iespējām līdzdarboties politikas veidošanā. Šī projekta mērķis
ir ļaut jauniešiem apzināties to, kā ar demokrātisku procesu palīdzību viņi var ietekmēt

sava reģiona un valsts attīstību, kā arī, kādas ir viņu iespējas iesaistīties politikas
veidošanā vietējā, nacionālajā un starptautiskajā līmenī.

Adrija Rubina par projektu: “Viss sākās ar to, ka es piedalījos vienā no šī projekta se-
mināriem. Pēc tam uzzināju, ka ir iespēja pieteikties apmaiņas braucienam uz Zviedriju.
Es vēlējos redzēt, vai arī Zviedrijā ir tādas pašas problēmas kā Latvijā, proti, neaktīvi
jaunieši, kas atkarīgi no tehnoloģijām. Atgriežoties Latvijā, es vēlos nedaudz pamainīt
jauniešu centru darbību. Zviedrijā viņi ir nedaudz atvērtāki, rīko piknikus, spēlē spēles,
mēs toties vairāk apgūstam dažādas iemaņas.”

Iepazīsim mežu!
Jogita Kazaka, Anna Baranovska, Sikšņu pamatskolas skolotājas

Kas kaitēja man dzīvot Diža meža maliņā!
21.maija rītā Sikšņu pamatskolas 1. - 4.klases skolēni kopā ar skolotājām Annu un

Jogitu devās uz Vijciema čiekuru kalti un Mammadaba “Dēka” orientēšanās trasi mežā.
Vispirms apmeklējām senāko čiekuru kalti Latvijā un Eiropā, uzzinājām tās vēsturi

un čiekuru sēklu iegūšanas garo un interesanto procesu. 
Pēc aizraujošās ekskursijas pa čiekuru kalti, devāmies uz mežu, lai laistos interesantā,

izzinošā piedzīvojumā – Mammadaba “Dēka” orientēšanās trasē.
Pirmā iepazīšanās ar karti, dažādu āķīgu norādījumu uzklausīšana, radīja lielu interesi

par orientēšanos mežā. Aidā, pirmā komanda jau gabalā! Skan smiekli un sasaukšanās.
Pēc brītiņa vismazākie dalībnieki dodas mežā un viņu acīs mirdz neviltots prieks par
pirmā kontrolpunkta sasniegšanu. Tam seko vēl citi kontrolpunkti un nepagāja nemaz
tik ilgs laiks, kad esam jau finišā. 

Kopīgi pārbaudām savas zināšanas uz uzdotajiem jautājumiem kontrolpunktos, un iz-
rādās, ka mēs esam ļoti zinoši par meža floru un faunu.

Ar prieku gaidīsim nākošo gadu, lai atkal laistos Mammadaba piedzīvojumos!

COMENIUS projekta dalībnieku tikšanās Turcijā
Gunita Ķelpa, Projekta koordinatore

Sikšņu pamatskola ir iesaistījusies ES Mūžizglītības programmas Comenius apakš-
programmas „Skolu daudzpusējas partnerības” projektā „Lets’s Explore the Earth with
Children and Help to Save It” (“Izpētīsim Zemi kopā ar bērniem un palīdzēsim to no-
sargāt”), kas ir 2 gadu projekts, kas apvieno vairākas Eiropas skolas, kas ir norūpējušās
par vides jautājumiem un ir augsti motivētas, īstenojot darba programmu, kur ekoloģiskās
aktivitātes ir to eko-izglītības daļa, integrētas ikdienā un pieredzes apmaiņā ar citām par-
tnerskolām.

No 6. maija līdz 11. maijam piedalījāmies visu dalībvalstu noslēguma vizītē, kas no-
tika Karamurselā (Karamürsel), Turcijā. Turcijā Sikšņu pamatskolu pārstāvēja astoņi
skolēni – Laura Krista Čulno, Diāna Bogdanova, Una Kazaka, Solvita Vizule, Elvīra Ga-
ļinska, Gvido Andis Čams, Mārcis Bondars, Emīls Vizulis un skolotājas Anna Baranov-
ska, Vija Marija Būda, Jogita Kazaka, Una Reķe un Gunita Ķelpa. 

Ko saka mūsējie par viesošanos Turcijā? Skolotāja Vija: „Ļoti mīļa bija sagaidīšana
skolā, koncerts, smaidi, ziņkārīgi acu skati gan no skolēniem, gan pieaugušajiem. Prie-
cājamies par deju „Tūdaliņ, tagadiņ” turku bērnu izpildījumā. Semināri, ekskursijas, kon-
takti – tā īsi varētu raksturot pavadīto laiku. Iepazinu katras tautas īpašības un secināju,
ka mēs latvieši esam disciplinēti, precīzi un gudri. Iepazinu turku virtuvi, tradīcijas, vies-
mīlību, lielo sastrēgumu Stambulā. Citādā Turcija – tā par šo ceļojumu es varētu teikt, jo
biju iedomājusies Turciju kā karstu, vasarīgu valsti ar izteiktu austrumu kultūru.”. Laura
Krista: „Tas laiks, ko pavadīju Turcijā, bija vienkārši lielisks. Nebiju domājusi, ka Turcija
ir tik skaista valsts. Ja vien būtu tāda iespēja, es tur atgrieztos. Ģimene, pie kuras dzīvoju,
bija ļoti jauka. Pavadītais laiks Turcijā paskrēja ļoti ātri – kopā darbojoties, sportojot, at-
pūšoties ar citu valstu bērniem. Pats sāpīgākais, braucot prom, bija atvadīšanās.  Bet šobrīd
mēs visi turpinām sazināties sociālajos portālos. Par šo iespēju braukt uz Turciju saku
‘paldies’ skolas skolotājiem.”. Skolotāja Jogita: ”Pārsteigumiem bagāts brauciens. Iespēja
iepazīt citu tautu kultūru, kopīgi strādāt projekta Comenius ietvaros. Komunikācijas ie-
spējas ar spāņu, itāļu, poļu, lietuviešu, turku kolēģiem. Brīnišķīgā un iespaidīgā Stambula
– ar skaistajām mošejām, turku viesmīlību.”. Una: “Mazliet biedēja pirmais vakars, kad
bija jāšķiras no savas kompānijas un jāpaliek turku ģimenē. Taču satiekot Aysemu un
viņas tēti, sapratu, ka viss būs kārtībā un tā arī bija. Skolā daudz darbojāmies visi kopā.
Mēs mācījāmies dejot turku dejas, gatavojām pīnītes, sportojām, iepazināmies ar projektā
paveikto. Viens no vakariem pie turkiem bija lielisks, jo ar turku draugiem gājām uz
kafejnīcu un dzērām tēju runājām, dziedājām, trakojām, tas bija fantastiski. Ēdiens bija
lielisks. Patika visas vietas, kur bijām, piemēram, Zilā mošeja, tā ir skaista. Ļoti
emocionāls brīdis bija atvadīšanās -  tas bija gan grūti, gan sāpīgi. Šobrīd ar saviem
jauniegūtajiem draugiem sazinos sociālajos portālos. Ļoti ceru, ka es aizbraukšu uz Turciju
vēl.” Skolotāja Una: “Kolosāls brauciens. Ļoti prātā palika sirsnība, viesmīlība, mums
neierastā kultūra un patriotisms jeb savas valsts apzināšanās. Jutos kā sens draugs, kas
ļoti gaidīts ciemos, nevis kā tūrists, kas ieradies apskatīt Turciju. Patriotisms izpaudās ar
pilsētu noformējumu, ar lielajiem karogiem kalnos, pilsētu centros, mazajiem valsts ka-
rodziņiem restorānos un citur. Katrā skolas klases telpā bija valsts karogs, valsts karte un
cita informācija par Turciju. Tā varētu būt pieredze, kuru mēs varētu pārņemt savā skolā.
Atziņa, kas man pastiprinās pēc katra ārzemju pieredzes brauciena - jāzina valodas, pēc
iespējas vairāk dažādas svešvalodas. Prieks, ka mūsu skolas bērni ļoti labi komunicēja ar
turku bērniem, viņi prata gan sarunāties angliski, gan izmantojot žestus, viņi nebaidās lie-
tot valodu, ko skolā apgūst. Šī pieredze noteikti atsver visas nedēļas angļu valodas stundas.
Lielākajai daļai bērnu, šis brauciens bija arī pirmā pieredze lidostā, lidojumā, viesnīcā,
svešā valstī, svešā ģimenē. Tā noteikti noderēs viņiem turpmākajā dzīvē.”  Atskatoties
uz visu piedzīvoto, jāsaka, ka sajūtas ir tikai tās pozitīvākās. Mums bija ļoti patīkami
sajust turku cilvēku siltumu, atsaucību un labsirdību, uzņemot mūs pie sevis, un fantastisko
ieguldījumu, lai uztaisītu tādu programmu, kāda tā bija gan skolotājiem, gan skolēniem. 

Tikai tagad tā īsti apjaušam projekta ieguvumus. Esam sapratuši, ka līdzdarbošanās
projektā ir unikāla iespēja apliecināt svešvalodu (it īpaši angļu valodas) prasmes, uzlabot
kultūras izpratnes un komunikācijas kompetences ikvienam, bet jo īpaši projekta ko-
mandai, kas īsteno projekta plānu un apmeklēt projektā iesaistītās valstis.

p j
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Lai zaļo!
Jogita Kazaka, Zaiga Ažubele, Sikšņu pamatskolas skolotājas

Straujiem soļiem pienācis pavasaris un laiks stādīt mežu.
Vairāku gadu garumā aktīvi sadarbojamies ar “Latvijas Valsts
Meži” un visi gaidām Meža dienas.

19.maijs atnāca ļoti saulains un karsts, bet tas neatturēja
mūs, visu Sikšņu pamatskolu, doties stādīt priedītes.

Pirmā darbošanās ar stādāmo stobru, pareiza attāluma no-
teikšana starp stādiem, sadarbība, tas viss bija nepieciešams,
lai raiti ritētu darbs.

Pēc 2 stundu ilga darba visiem prieks, jo atjaunojām 0,7
ha meža, izstādot ap 1200 priežu ietvarstādus.

Vērtīgus padomus uzklausījām no Sikšņu iecirkņa meistara Aināra, paldies Guntai un
Ivo par pacietību, garšīgajiem pīrāgiem un vēsā ūdens malku.

Esam gatavi arī turpmāk sadarboties un piedalīties Meža dienās!

Koncerts „Nāc nākdama vasariņa…”
Vija Marija Būda, Sikšņu pamatskolas skolotāja

Ar neparasti saulainu un karstu laiku tuvojas mācību gada noslēgums. Visu mā-
cību gadu skolēni un pirmsskolas grupiņas bērni ne tikai mācījās, bet aktīvi dejoja,
dziedāja, spēlēja teātri un mācījās skaisti runāt dzeju. Šajā koncertā gribējām pa-
rādīt vecākiem, darbiniekiem un viens otram vismaz daļiņu no tā, ko protam. Un
bija jau arī ko rādīt - lielo un mazo meiteņu ansamblis (vadītāja sk. B. Ozoliņa),
divas līnijdeju grupas, pirmskolas deju pulciņš (vadītāja sk. S. Granta), trīs teatrāli
uzvedumi (vadītājas sk. E. Kronberga, V. M. Būda, J. Kazaka), solodziesmas un
dzejoļi - tas viss sagādāja prieku gan pašiem jaunajiem māksliniekiem, gan skatī-
tājiem. 

Viss koncerts aizritēja patīkamā gaisotnē, arī skatītāji aktīvi iesaistījās koncerta norisē
un uzmundrināja bērnus.

Kaut arī koncerta noslēgumā skolas direktore uzsvēra, ka pēdējās dienās vēl ir nopietni
jāmācās, visi jau juta vasaras un brīvlaika tuvošanos…

Mācību gadu noslēdzot Ojāra Vācieša 
Gaujienas vidusskolā…
Līga Bukovska, direktores vietniece izglītības jomā

Katru gadu uzsākot mācības, mēs katrs izvirzām sev mērķus, kādus vēlamies sasniegt.
Mērķi ir dažādi. Lai tos sasniegtu, ir jāieliek pūles un pacietība. Mēs katrs savā dzīves
kamolā ietinam jaunu krāsainu pavedienu. Kādam tas ir gluds, kādam kāds mezgls gadās,
kāds pārrauj un sien kopā no jauna.

Mācību gada beigās izvērtējam sasniegto. Trīsdesmit septiņi zinošākie, aktīvākie un
sportiskākie izglītojamie tika uzaicināti pie skolas vadības uz pieņemšanu. Tika saņemtas
skolas sarūpētās balvas, Apes novada domes naudas balvas un Alūksnes Izglītības pār-
valdes diplomi un balvas par sasniegumiem Alūksnes - Apes novadu olimpiādēs.

Skolēni sekmīgi ir startējuši dažādās Alūksnes – Apes novadu olimpiādēs: K.Lārma-
nim 3.vieta matemātikā (sk. S.Bauska), K.J.Celenbergai atzinība latviešu valodā (sk.A.Pa-
lmbaha), R.Alvaterim 3.vieta angļu valodā (sk.G.Ķelpa), K.Briedim 3.vieta mājturībā
(sk.M.Berķis), A.Rubinai 3.vieta vizuālajā mākslā (sk.S.Bauska), V.Borovko 1.vieta latviešu
valodā (sk.I.Zilbere), K.Harkinai 2.vieta latviešu valodā (sk.I.Zilbere), E.Rožkalnam 1.vieta
angļu valodā (sk.G.Ķelpa), I.Bondarei atzinība vizuālajā mākslā (sk.V.Jaukule), J.Morītim
1.vieta vēsturē, K.Bērziņam 2.vieta vēsturē, R.R.Bringam atzinība vēsturē (sk.L.Bukovska),
K.Riepniekam 1.vieta angļu valodā (sk.G.Ķelpa), J.Stūrītim atzinības angļu valodas
(sk.G.Ķelpa) un latviešu valodas (sk.L.Kapača) olmpiādēs, 3.vieta bioloģijas (sk.A.Jaun-
bauere), 2. vieta vēstures (sk.L.Bukovska) un 1.vieta  (sk.J.Višķere) ģeogrāfijas olimpiādē. 

K.Riepnieks un J.Stūrītis piedalījās Vidzemes reģiona angļu valodas olimpiādē, J.Morītis,
K.Bērziņš un R.R.Bringa piedalījās valsts vēstures olimpiādē. Mēs patiesi lepojamies, ka
Jānis Stūrītis ieguva 2.pakāpes diplomu valsts ģeogrāfijas olimpiādē.

Mēs priecājamies par skolēniem, kuri mācās optimālajā līmenī: par A.Pakalni, J.Kalniņu,
A.Kalniņu, G.Ķelpu, R.Alvateri, K.Lepinu, F.L.Pāsu, K.Graudiņu, S.Aleksejevu, K.Auguli,
A.Rubinu, K.Briedi, N.Lārmani, V.Borovko, K.Harkinu, A.A.Mūrnieci, E.Antapsoni, R.Ru-
binu, K.Ķelpu, D.Poševu, A.Rubinu, K.Riepnieku un J.Stūrīti.

Mācību gadu laikā skolēni ir piedalījušies dažādos konkursos: skatuves runas konkursos,
patriotiskās dzejas konkursos, dzimtās valodas dienai veltītajā konkursā, patriotiskajā kon-
kursā „Mēs nākam, mēs mākam par Latviju būt” u.c.

Augstākie sasniegumi šajā mācību gadā bija 4. klasei (sk.V.Jaukule) VISC un IZM or-
ganizētajā konkursā „Kas interesants skolas muzejā” - 1.vieta valstī. G.Ķelpam 1.vieta
valstī VISC rīkotajā Tautas frontes 25. gadadienai veltītajā radošajā konkursā „Mans no-
vads, mana pilsēta”. Šajā pašā konkursā Dž.Bukoveckim, M.Trallai – 2.vieta, A.Kalni-
ņam, J.Kalniņam, U.Sproģim – 3.vieta un R.Blauzdem – atzinība. Gatavoja skolotājas
V.Jaukule un S.Bauska.

Oskaram Kalpakam veltītajā radošo darbu konkursā K.Harkina (sk.I.Zilbere) ieguva
atzinību un J.Stūrītis (sk.L.Kapača) ieguva galveno balvu – braucienu uz Briseli.

A.Rubina, T.Lipstoks un K.Harkina (sk.L.Bukovska) piedalījās Monreālas Latviešu
sabiedriskā centra ekskursiju projektu konkursā „Izzināsim un pētīsim Latvijas vēsturi”
un ieguva EUR 400 balvu, ko izmantoja 5.-9. klašu skolēni dodoties ekskursijā uz Kok-
neses novadu.

Esam piedalījušies patriotiskajā spēlē „Rīgas sargi”, ABJC organizētajās „Pagātnes
spēlēs”, Ziemassvētku kauju rekonstrukciju spēlēs. 

D.Poševa, A. R.Lauce, K.Ķelpa un L.Stūrīte piedalījās projektā „Likteņdārza stāsti”

ar gaujieniešu dzīvesstāstiem. L.Lārmane, L.Harkina, D.Poševa un A.R.Lauce uzstājās ar
prezentāciju noslēguma projektā „Latviešu pēdas Sibīrijā un Tālajos Austrumos” Balvos.

Komerczinību skolēni – E.Kauliņa, D.Poševa, L.Harkina, L.Ungure, L.Trona - Slo-
ņicka skolotājas A.Valteres vadībā veiksmīgi piedalījās Vidzemes reģiona biznesa spēļu
konkursā „Ceļš uz bagātību” un Rīgas finālsacensību projektā „Es savai videi”.

27. maijā ar naudas balvām tika apbalvoti arī aktīvākie skolēni ārpusstundu darbā:
pamatskolas grupā – Klāvs Bērziņš un Karīna Harkina, vidusskolas grupā – Lāsma Har-
kina, Dita Poševa, Baiba Bērziņa un Eva Kauliņa. Šie skolēni bija piedalījušies ne tikai
konkursos, bet bija aktīvi sabiedriskās dzīves organizatori skolā.

Mūsu skolas skolēni ir arī aktīvi sportisti. Līdz pat mācību gada beigām saglabājās
intriga, kuri skolēni ieņems pirmās vietas sporta reitingā. Lai iegūtu pirmās vietas, ir jā-
piedalās rezultatīvi dažādās sporta sacensībās. Šogad pamatskolas grupā 1.vietu ieguva
Klāvs Bērziņš, 2.vietu Jēkabs Kalniņš un 3.vietu Austris Kalniņš, vidusskolas grupā –
1.vietu Mikus Rožkalns, 2.vietu Raivis Kazaks un 3.vietu Līva Lārmane. Par sporta dzī-
ves organizēšanu ir jāsaka paldies skolotājam Jurģim Jurkam!

Ir jānovēl veiksme 6./7. klases apvienotajai  komandai, kas 31.maijā sacentīsies ZZ
čempionāta finālā Rīgā.

Gribu teikt lielu paldies skolotājiem par ikdienas darbu, par skolēnu gatavošanu mācību
olimpiādēm, konkursiem un projektiem! Paldies vecākiem par atbalstu un sapratni!

Novēlu visiem vasarā gūt pozitīvus iespaidus, atpūsties, atgūt spēkus nākamajam
darba cēlienam - 2014./2015.mācību gadam! Saulainu, aktīvu, relaksējošu vasaru!

… un citās Apes novada skolās
Gunta Ļuļe,  Apes novada pašvaldības Izglītības darba speciāliste 

Notikumiem bagāts gads aizvadīts arī pārējās Apes novada izglītības iestādēs. Skolēni
piedalījušies visdažādākajos pasākumos, Apes novada sabiedriskajās aktivitātēs, jauniešu
forumos, projekta LOGI – N daudzveidīgajās norisēs, taču visnozīmīgākais, protams, ir
mācību darbs. 

Visi olimpiāžu godalgoto vietu un atzinību ieguvēji saņem naudas balvas atbilstoši
Apes novada domes lēmumam. Kopumā izsniegtas naudas balvas 568 euro apmērā.

Balvas saņēmuši arī skolēni, kuri aktīvi piedalījušies interešu izglītības pasākumos,
ārpusstundu darbā, uzrādījuši atzīstamus rezultātus sporta pasākumos.

Gandarījums par skolēniem, kuri uzrādījuši augstu visu mācību priekšmetu vidējo
vērtējumu. Ojāra Vācieša Gaujienas vidusskolā 15 skolēni apbalvoti par sasniegumiem
mācību darbā (vidējā atzīme virs 7,5 ballēm). Karīna Harkina visu mācību priekšmetu
kopvērtējumā spējusi sasniegt 8,7 balles, bet Austris Kalniņš, Ance Pakalne un Jānis Stū-
rītis – 8,5 balles. Dāvja Ozoliņa Apes vidusskolā augstus rezultātus uzrādījuši 22 izglī-
tojamie. Loretas Korkunovas zināšanu vidējais vērtējums – 8,9 balles. Sikšņu pamatskolā
par sasniegumiem mācību darbā apbalvoti seši, Trapenes pamatskolā – trīs, Gaujienas
internātpamatskolā – seši skolēni. 

Kopsummā no Apes novada domes budžeta šim mērķim izlietoti 2015 euro.
Tāpat balvas par izglītojamo sagatavošanu valsts un starptautiska mēroga olimpiādēm

un sacensībām saņem pedagogi. Šogad šādu pateicību par ieguldīto darbu saņem Ojāra
Vācieša Gaujienas vidusskolas skolotāja Janīna Višķere un Gaujienas internātpamatsko-
las skolotāja Ruta Graudiņa. Paldies visiem skolotājiem, kuri gan ikdienas darbā, gan
olimpiādēs, konkursos un sacensībās bijuši kopā ar mūsu zinātkārajiem un reizēm arī ne
tik zinātkārajiem bērniem un jauniešiem. 

Lai prieka, aizraujošu aktivitāšu bagāta vasara! 

Apes novada pašvaldības izglītības iestāžu skolēnu saraksts, kuriem piešķirtas naudas balvas 
par sasniegumiem mācību priekšmetu olimpiādēs
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Kultūra novadā

Uz laimīgo zemi 
30.maijā Trapenē notika Apes novada bērnu svētki „Uz laimīgo zemi”, kur dziesmā

un dejā satikās bērni no visa novada. Pasākuma laikā Apes novada dome godināja 37
skolēnus no visām piecām novada izglītības iestādēm par sasniegumiem mācību priekš-
metu olimpiādēs, pasakot paldies arī skolēnu vecākiem un skolotājiem.

Gaujienas bibliotēkā
Sandra Āboliņa, Gaujienas bibliotēkas vadītāja, Inga Apsīte, Gaujienas bibliotēkas
bibliotekāre 

Mācību gads ir aizvadīts un beidzot varēsiet sākt izbaudīt vasaras priekus kopā ar
draugiem. Pirms dodieties brīvlaikā, vēlos teikt lielu ”paldies” tiem bibliotēkas apmek-
lētājiem - skolniekiem, kuri aktīvi piedalījās mūsu organizētajos pasākumos, jo tikai ar
Jūsu atsaucību ir izdevies padarīt ikdienu interesantāku.

16. maijā starptautiskās ģimenes dienas ietvaros Gaujienas bibliotēkā notika „Radošā
PASAKU DARBNĪCA” kopā ar mazo raganiņu. Raganiņa kopā ar bērniem lasīja pasaku
par viņas dzīvi, spēlēja dažādas spēles, un katrs izgatavoja savu sapņu ķērāju. “PASAKU
DARBNĪCA” notika sadarbībā ar Valkas novada, Zvārtavas pagasta biedrības “Atrodi
laiku sev” aktīvisti Kristiānu Brolīti. 

Maijā savu 60 gadu jubileju svin dzejniece un tulkotāja Māra Cielēna (dzim. 1954.).
Par godu mākslinieces jubilejai 23. maijā pie mums ciemojās Gaujienas internātpamat-
skolas pirmsskolas grupas un 1.kl. bērni ar audzinātāju Solvitu Jermakovu. Kopā mēs
izveidojām izstādi, kura veltīta M. Cielēnas 60 gadu jubilejai, un iepazīstina ar rakstnie-
ces daiļradi. Bērni aizrautīgi zīmēja ilustrācijas dzejoļiem no grāmatām “Krupītes kur-
pītes” un “Pūčumuižā mums jāpietur”, un pasakas ”Ežuļa peldriņķis”.

27. maijā sadarbībā ar Info centru un Gaujienas vidusskolu, skolniekiem no 10 gadu
vecuma bija iespēja kārtot eksāmenu velosipēda vadītāja apliecības iegūšanai.  Apsvei-
cam visus tos bērnus, kuri cītīgi nāca pie mums uz bibliotēku mācīties un sekmīgi to no-
kārtoja! Lai jums droša braukšana! 

Pie Ojāra Vācieša Gaujienas vidusskolas skolniekiem 28. maijā viesojās žurnāla „Ilus-
trētā Junioriem” redaktore ar savu komandu, kuri pastāstīja par žurnāla tapšanu un dar-
bību. Skolniekiem bija iespēja pārbaudīt savas zināšanas un atbildēt uz dažādiem erudī-
tiem jautājumiem un iegūt balviņas. Kā mazs pārsteigums – šī pasākuma nobeigumā,
ciemos bija ieradies arī Food Union piena dzēriena zīmols Rasēns, ar kuru visi kopā

pavadīja laiku jautros florbola bumbiņu iemetienos pa vārtiem, nopelnot par to piena
dzērienu „Rasēns”.

Tomēr nepiemirstiet arī vasarā ienākt ciemos un padalīties ar saviem piedzīvojumiem
un paņemt lasīšanai jaunu grāmatiņu. Arī brīvlaikā tiksimies kādā kopīgā bibliotēkas pa-
sākumā.

Jautru un neaizmirstamiem piedzīvojumiem bagātu vasaru!

Saulītē līgojam! Gaujienā „Egļukal-
na’’ estrādē
Laima Poševa, Gaujienas tautas nama vadītāja 

Vasaras saulgriežos 21.jūnijā plkst.20:00 visgarākajā
dienā un visīsākajā naktī –aicinām uz novada saulgriežu
svētku koncertu „Saulītē līgojam!’’ Gaujienā „Egļukalna’’
estrādē.

Aicinu katram uzpīt sev ziedu vainagu un ar to galvā pavadīt
visu vakaru, jo vakara gaitā notiks vainagu konkurss. Būs arī
iespēja iemācīties pīt vainagus un veidot kļavu lapu cepures no
plkst.18:00 „Egļukalna” estrādē. Uz nodarbībām lūgums ņemt
līdz sev tīkamos ziedus, ozola zarus vai kļavu lapas, lai veidotu
cepures un vainagus.

Novada Jāņu sievas, mātes un meitas aicinu siet sierus un
raudzēt alu svētku tirdziņam. 

Mūsu tautai ir senas Līgodziesmas, kurās paustas stipras
domas. Ar tām mēs varam un spējam šo pasauli veidot skaistā-
ku, tīrāku un gaišāku! Ir tikai jātic tam, ko dari, visam klāt pie-
liekot mīlestību. Lai visiem kopā ar aktīvu līdzdalību un izdomu

izdodas priecīgi,
skaisti, dvēseliski
tīri vasaras saul-
griežu svētki!

Koncertā pie-
dalās :

l Dziedātāji
no Apes, Trape-
nes, Gaujienas

l Dejotāji no
Virešiem, Apes,
Grundzāles

l Folkloras
kopa „Gatve’’ no
Trapenes

l Orķestris no
Apes

l Pēc koncer-
ta  Līgo vainagu
un gaismiņu pa-
laišana pa Gauju.

Bibliotēkās

Trapenes muzejs un
R.Blaumaņa muzejs 
,,Braki’’  aicina uz 
launaglaika tikšanos
5. jūlijā plkst.14.00 Trapenes muzejs un
R.Blaumaņa muzejs ,,Braki’’ aicina uz
launaglaika tikšanos /O.Vācieša piemiņas
skvērā pretī Trapenes muzejam/

NO BRAKU KALNA
R. Blaumanis - lauku cilvēku un viņu dzī-

ves atainotājs /no Braku muzeja materiāliem
/. R. Blaumaņa un J. Grestes dzīvīgais humors.

Apmeklētāju aktīva dalība pasākuma nori-
sē.

Pasākuma noslēgumā - lauku zupa svaigā
gaisā Trapenes un Braku muzeju gaumē.
Esiet aicināti visi - pieaugušie un mazie. Būs
interesanti... Muzeju vadītājas
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Sports

Jo mums IR ar ko lepoties!
Paula Rezgoriņa, Dāvja Ozoliņa Apes vidusskolas skolniece

5.maijā Ulbrokas sporta namā notika Latvijas Jaunatnes čempionāta U- 16 grupā
finālspēle, kur tikās komandas FS Masters/Ulbroka- Pārgauja/CPSS 97. 

Šķietami vienkāršs fakts, bet ļoti nozīmīgs mūsu skolas skolēnam Kārlim Popam, kurš
Pārgaujas florbola komandas sastāvā bija vārtsargs, cīnoties par zeltu. Pēc pamatlaika
ar rezultātu 7:7, tika noteikts 2 minūšu papildlaiks, kad komandas kapteinis Pauls Eren-
brots iemeta izšķirošos vārtus. Pēc 3 gadu pārtraukuma Pārgaujas komanda izcīnīja zelta
medaļas. Kārlis treniņus florbolā sāka Apē pie skolotāja un trenera Andra Zeltiņa, bet
krustvecāku un vecāku atbalstīts, šajā sezonā tos aktīvi apmeklēja Stalbē pie Pārgaujas
komandām - jauniešu U-16 un vīriešu virslīgas komandām. Regulārie treniņu apmeklē-
jumi, paša ieguldītais darbs un treneru novērtējums, deva iespēju pierādīt savas spējas
arī čempionātā Latvijas mērogā. Nozīmīgi ir tas, ka Latvijas Jaunatnes čempionātā U-
16 grupā vispār un protams, arī šīs komandas sastāvā viņš ir vienīgais no Apes un tuvā-
kajiem novadiem.

Savukārt mans klasesbiedrs Agris Cekulis ir otrais labākais Vidzemes un Latgales re-
ģiona Rekrutēšanas un Jaunsardzes centra apmācību organizētajos noslēguma pārbau-
dījumos. Agris noslēguma 4.līmeņa testā no 100 iespējamiem punktiem ieguva 95,9 pun-
ktus.  Šajā testā tika pārbaudītas jaunsargu apgūtās zināšanas, prasmes un iemaņas gan
teorijā, gan šaušanā, ierindas skatē un pirmajā palīdzībā.

Arī tiem, kas nemana mūsu skolēnu aktivitātes ārpus skolas un Apes, būtu vērtīgi ap-

zināties, ka ir jātiecas pretim saviem sapņiem un jādara to no sirds! Skola ir vieta, kur
katrs rodam intereses un aizraušanās, kam ir un var būt būtiska nozīme mūsu turpmākajās
dzīvēs! Nevajag baidīties riskēt, doties nezināmajā un sasniegt vairāk! Paldies puišu ve-
cākiem, par tik lieliskiem puišiem! Mēs lepojamies ar jums - Kārli un Agri! 

Amatiermākslas kolektīvu sezona turpinās
Laima Poševa, Gaujienas tautas nama vadītāja, Apes novada kultūras darba organizatore 

Ir noslēgusies aktīvā amatiermākslas kolektīvu sezona, visa gada garumā novada ko-
lektīvi ir iesaistījušies dažādos koncertos un festivālos, arī vasara solās būt bagāta ar da-
žādiem notikumiem gan Apes novadā, gan Latvijā un ārvalstīs.

7.jūnijā Gaujienas tautas nama jauktais koris „Gaujiena” piedalīsies J. Cimzes 200
gadu jubilejas koncertā Raunā, 20.jūnijā Trapenes kultūras nama folkloras kopa „Gatve”
piedalīsies ielīgošanas pasākumā Alūksnē, 21.jūnijā novada kori, folkloras kopa
„Gatve”, Apes pūtēju orķestris un tautisko deju kolektīvi „Metenis” un „Virši” piedalīsies

novada Saulgriežu svētku koncertā „Saulītē līgojam!” Gaujienas „Egļukalna” estrādē.
13.jūlijā Apes tautas nama jauktais koris un Trapenes kultūras nama sieviešu koris

piedalīsies Pasaules koru olimpiādes Lielkoncertā Rīgā, Mežaparkā.
No 21. līdz 29. jūlijam lielākajā Eiropas tautas kultūras un mākslas festivālā Eiro-

piādē, kurš šogad norisināsies Kielcē, Polijā, no Apes novada piedalīsies Apes tautas
nama deju kolektīvs „Metenis’’ , Virešu saieta nama deju pāri no deju kolektīva  „Virši”
un kora dalībnieki no Apes jauktā kora.

27.jūlijā novada kori no Apes, Trapenes un Gaujienas piedalīsies J.Vītola mūzikas
dienās Gaujienā, 2.augustā Gaujienas tautas nama un Trapenes kultūras nama senioru
deju kolektīvi „Sinda” un „Bormanīes” piedalīsies senioru deju kolektīvu festivālā
Blomē.

Sākas Apes novada čempionāts volejbolā 
Apes novada čempionāts volejbolā 1.posms notiks Vidagā 7. jūnijā, 2. posms Tra-

penē 14. jūnijā; 3. posms Gaujienā 5. jūlijā; 4. posms (noslēdzošais) Apē 3. augustā.
Spēlētāji (atbilstoši dalībnieka statusam) un komandas drīkst pieteikties katrā
posmā līdz plkst. 10.00 rakstiski pieteikuma anketā ar parakstu apliecinot arī savu
veselības stāvokli. Dalības maksa katrā posmā 3,00 EUR no komandas. 

Čempionāts notiek jauniešu (līdz 18.g. ieskaitot), sieviešu, gan vīriešu vērtējumā. Var
piedalīties tikai Apes novada administratīvajā teritorijā dzīvojošie, iepriekš dzīvojošie
studenti, pieaugušie, kā arī tie, kas mācījušies Apes novada skolās, arī tie, kas aizstāvējuši

Apes novada godu olimpiādēs, valsts lielākajās sacensībās un tie, kas strādā šajā novadā.
Jaunieši līdz 18 gadu vecumam ieskaitot var piedalīties bez ierobežojuma (obligāti jāuz-
rāda pase).  Drīkst piedalīties tikai īsajos sporta tērpos. 

Sacensības notiek pēc starptautiskajiem pludmales volejbola spēļu noteikumiem.
Čempionāta ieskaitē vērtē komandas tikai ar nemainīgiem sastāviem. Netiek vērtēts re-
zultāts, ja atklājas, ka spēlētājs neatbilst dalībnieka statusam pēc nolikuma). Posmu uz-
varētājas komandas tiek apbalvotas ar medaļām un balvām. 

Čempionātu organizē un vada Apes novada dome, palīdz pagastu sporta darba orga-
nizatori.  Sacensību galvenais tiesnesis Juris Ozoliņš, sekretāre Aija Latika. Spēļu tiesā-
šanu veic galvenā tieneša apstiprināti tiesneši. 

Senioru vēstis

Lai Tev ir tāds spēks, lai Tev ir tāda vara,
Likt šūpoties savam mūžam pašā visgaišākā starā,
Lai skatiens skaidri redz, ja dzīvē gadās līkums,
Un to, kas īsti liels, lai neizposta sīkums!
Lai nekad Tev netrūkst spēka, visu veikt un izturēt,
Arī tad, kad melnais mākons aizsedz gaišās debesis!
Sirsnīgi sveicam maija mēneša jubilārus
Elmāru Zālīti, Ainu Lesiņu, Inti Drubiņu, Ludmilu Silamedni, Vizmu Graudiņu!
Vēlam veselību, spēku un možu garu!

Virešu pagasta pensionāru padome

Jūsu mūžu, kas šodien pār rūpēm
Gaišu domu šūpolēs celts.
Mūža garumā sedz lai un silda
Pavasara pieneņu zelts!

Sveicam maija mēnesī dzimušos un īpaši jubilārus 85., 75., 70., 65.gados!
Velta Krūze, Diana Liepiņa, Janina Osipova, Imants Ozoliņš, 
Aija Dombrovska, Biruta Pakalniete.

Apes pensionāru padome

Apes novadu pārstāv pašvaldību senioru 
51. sporta spēlēs Kuldīgā
Juris Ozoliņš, Apes novada sporta darba organizators

Apes novada komanda svaru stieņa spiešanā guļus piedalījās pašvaldību senioru 51.
sporta spēlēs Kuldīgā, izcīnot komandu vērtējumā astoto vietu. Sacensību rezultāti bija
ļoti blīvi un, lai iegūtu augstāku vietu, ir nepieciešamas individuālajā vērtējumā tikai pir-
mās un otrās vietas.

Individuāli svara kategorijā līdz 63 kg trešo vietu izcīnīja Ilzīte Kārkliņa ar rezultātu
42,5 kg. Lāsmai Kalniņai piektā vieta ar rezultātu 47,5 kg svarā virs 63 kg. Bronzas me-
daļas ieguva - Brunis Grabis svarā līdz 66 kg, rezultāts 52,5 kg, Sandis Andersons svarā
līdz 120 kg ar rezultātu 185 kg, Dailis Lazdiņš svarā līdz 105 kg ar rezultātu 107,5 kg,
Juris Ozoliņš svarā līdz 83 kg ar rezultātu 107,7 kg, Māris Neiders svarā līdz 120 kg  ar
rezultātu 125 kg.

Sporta spēļu sudraba medaļas ieguva Oļegs Konoščenoks ar rezultātu 55 kg svara ka-
tegorijā līdz 66 kg, Ēriks Dumārovs arī svarā līdz 66 kg, viņa rezultāts 70 kg trešajā ve-
cuma grupā.

Par sporta spēļu čempionu svara kategorijā līdz 66 kg pirmajā vecuma grupā kļuva
virešnieks Andris Vilemsons ar rezultātu 70 kg.
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Tanels Leoks piekto reizi uzvar Apes mototrasē
Astra Binde, motokluba „Ape” preses sekretāre

Apē Arvīda Levana vārdā nosauktajā Apes mototrasē 41. reizi notika motokross „Vai-
davas kauss”. Pie starta līnijas stājās 94 motosportistu  un vairāk kā 70 mopēdistu.  

“Vairāki tūkstoši līdzjutēju, kas sabraukuši Apē no visas Latvijas noskatījās, kā gal-
veno balvu izcīnīja par „igauņu ekspresi” dēvētais Tanels Leoks, pārliecinoši uzvarot
abos braucienos un aiz sevis atstājot Latvijas sportistu Dāvi Līvu un Lauri Freibergu.
Tanelam  šis ir jau piektais „Vaidavas kauss”. MX2 klases vērtējumā triumfēja lietuviešu
motokrosists  Arminas Jasikonis, apsteidzot Kārli Sabuli  un  igauni Andre Parku. MX1
klasē Alūksnes motobraucējs Kristers Kovgers (komanda „Dako Ziemelvidzeme”) izcī-
nīja 7. vietu, jāatzīmē  arī  piektās vietas ieguvējs Edgars Rudītis,  kurš motosportista
karjeru savulaik sāka Apes motoklubā. 

Blakusvāģu 11 ekipāžu konkurencē uzvaru izcīnīja Margo Sons ar līdzbraucēju Ta-
nelu  Koivu, otrajā vietā - igauņi Kerts Variks/ Erki Koivs, trešo vietu uz goda pje-
destāla ieņēma Modris Štelle un Artūrs Linters. Arī šogad no Apes novada šajā klasē
startēja divas ekipāžas. Motokluba „Ape”  dalībnieki  Gints Kaktiņš un Gints Harju
finišēja septītie. Gaujienieši brāļi Jānis un Pēteris Jegorovi („Dako Ziemelvidzeme”)
izcīnīja 8. vietu.

“Mini MX” klasē 19 dalībnieku konkurencē uzvarēja mājinieks Raivis Levans (MK
“Ape”), kaut arī nebija veicis kvalifikācijas braucienu tehnisku iemeslu pēc. 5.vietu iz-
cīnīja Apes motobraucējs Guntis Lakstīgala. Kvalifikācijas 4.vietas ieguvējs Emīls Karro
(„MK Ape”) kopvērtējumā izcīnīja  tikai 17. vietu, jo otrajā braucienā pievīla tehnika. 

No “Senioru klases” braucējiem 1.vieta - Raimondam Baltgalvim aiz viņa - alūksnietis
Jurijs Kovgers (“Dako Ziemeļvidzeme”), kuram abos braucienos 2. vieta, kaut kvalifi-
kācijā viņš bija ātrākais. 

Vairāk nekā 70 sportisti piedalījās atraktīvajā „Zelta mopēda” balvas izcīņā, kas šeit
ir vienas no masveidīgākajām Latvijā. Sporta klasē uzvarēja Ingus Bērziņš, divātrumu
mopēdu klasē - Oļegs Kaseckins, bet mopēdu „blakusvāģos” - apenieši Ralfs Raipalis
un Ritvars Repuls. Brāļu Artura un Oskara Zaķu ekipāža izcīnīja trešo vietu; viņi bija
arī starp tiem, kas īpaši piedomājuši par noformējumu. Mopēdu “Standarta klases” sa-
censībās 55 dalībnieku konkurencē uzvarēja tradicionālās baltās žaketes īpašnieks, no-
vadnieks Ainārs Karro, kurš ir arī  motosportista Matīsa Karro mehāniķis. Komandu sa-
censībās mopēdiem veiksmīgākā bija komanda “Pirra Ape Team”.

Kā ik gadus, notika ieejas biļešu loterija, kurā šogad izlozēja zāles pļāvēju un gaisa
kompresoru. Viena balva - kompresors -  palika Apes novadā, otra aizceļoja uz Saldu.

Tehnisko sporta veidu cienītāju interesi izraisīja bezceļu automašīnas, par kurām kon-
sultācijas sniedza Apes autosportisti, kuri ar tām sekmīgi piedalās 4x4 sacensībās. 

Sacensību organizatori ir gandarīti, ka viss izdevies, kā bija plānots. „Laika apstākļi
nepievīla, un dalībnieki neguva traumas. Skatītāju bija daudz, ļoti kvalitatīvs bija dalīb-
nieku sastāvs. Daļa „Motokluba Ape” sportistu traumu dēļ nepiedalījās, tomēr tie, kas
startēja, cīnījās godam. Apes mototrase ir ļoti prasīga pret sportistiem: ļoti skaista, dina-
miska, bet ļoti grūta fiziskā un tehniskā ziņā. Visiem patīk tramplīni, bet tieši lēcienu
laikā sportisti var atpūsties, viss smagais darbs ir citur trasē. Paldies sacensību direktoram
Sandrim Janušam ar komandu par fantastisko ieguldīto darbu sacensību un trases saga-
tavošanā, paldies visiem tiesnešiem un atbalstītājiem!” saka motokluba „Ape” vadītājs
Mairis Levans.  

Velomaratons Apē finišē vētraini 
Jānis Baltaisbrencis, Astra Binde 

25. maijā Apes mototrasē  jau astoto reizi notika Vivus.lv kalnu divriteņu (MTB) Ma-
ratona posms un “Vaidavas kausa“ izcīņa MTB maratonā. Starts un arī  finišs  tradicionāli
notika Arvīda Levana  vārdā nosauktajā Apes mototrasē, bet 54 km garā Veloprofs Ma-
ratona un 32 km Latvijas Valsts Meži Pusmaratona distances vijās pa kalnainajiem  pie-
robežas ceļiem un takām, neilgi pirms finiša šķērsojot  Vaidavas upi.  

Sacensības bija īpašas  ar  lielo dalībnieku skaitu  (trasēs devās ap seši simti  lielu un
gandrīz simts mazu braucēju), kā arī ar daudzveidīgiem, pat ekstrēmiem laikapstākļiem,
jo trīsdesmitgrādīgais karstums mijās ar pērkona negaisu, vēju un krusu..

Veloprofs Maratona distancē vīru konkurencē visu goda pjedestālu aizņēma Trek
Team komandas sportisti – Oskars Muižnieks (viņa uzrādītais laiks 2:04:07), Ivars Pro-
kofjevs (2:05:20) un Rihards Bartuševics (2:05:26). Visi minētie sportisti savā īpašumā
ieguva arī skaistos Vaidavas Kausus. 

Tikpat kilometrus veica arī  grupas “Juniori”, “Vīri 30” ,“Vīri 40” (te 26. vietā  alūk-
snietis  Juris Priževoits, 41.- Ainārs Volts no Veclaicenes), kā arī  “Vīri 50”, kur uzvarēja
ilzenietis Viesturs Kazainis, bet trešā vieta alūksnietim Gunāram Rozenbergam. “Vīri
U23” grupā divas godalgotas vietas Alūksnes sportistiem: uz goda pjedestāla augstākā
pakāpiena stājās un kopvērtējuma  līdera krekliņu uzvilka Rolands Zarītis, trešajā vietā
- Kristers Kovgers. 

Dāmām garajā distancē atkal nepārspēta palika Igaunijas čempione Grēte Steinburga
(Greete Steinburg) no Rakke Giant Team, kas distanci veica 2:24:28. Pēc finiša Grēte
izteica savu atzinību, ka šī ir lieliska trase, īsta kalnu divriteņu maratona distance.  Otrā
šajā konkurencē bija Katrīna Jaunslaviete (ebike Machine), trasi veicot laikā 2:27:33,
bet trešo vietu aizraujošā finiša sprintā izcīnīja Lāsma Ozola (Avis-Thule-Veloprofs) –
2:28:12.

Komandu ieskaitē pārliecinoša uzvara komandai “Trek Team”. Komandas “Avis-
Thule- Veloprofs” otro vietu kaldināt palīdzēja mūsu  J. Priževoits, R.Zarītis un V.Ka-
zainis. Trešā vieta komandai “Gandrs-Merida”.

Vivus.lv MTB maratona Apes posmā  piedalīties  iecienījuši kaimiņvalsts
riteņbraucēji. Šoreiz pacīnīties pierobežas ”viesizrādēs” bija ieradies rekordliels skaits
igauņu velobraucēju - gandrīz 50. Viens sportists pārstāvēja Lietuvu.

Pusmaratona distancē šoreiz uzvara Volvo MTB Team braucējam Jānim Rubikam,
otrais - pagājušā gada Latvijas Valsts Meži Pusmaratona kopvērtējuma uzvarētājs
Zigmārs Zučiks (Trek Team). Uz goda pjedestāla trešā pakāpiena - vēl viens Volvo MTB
Team  pārstāvis Pēteris Caune.

Viskuplāk, ar 173 dalībniekiem pārstāvētajā grupā “Tauta Kungi” jāatzīmē apenieši:
septīto vietu izcīnīja Gatis Anerauds, 25. vietā - Andris Jurka.

V-14 grupā pusmaratonu ar septīto rezultātu pieveica Dāvis Korsītis (Alūksne), Jau-
niešu konkurencē sestā vieta Kārlim Popam (Ape).

No dāmām ātrākā, tāpat kā pirmajā posmā Tukumā, bija  Rūta Brakovska (Vudlande
- Smiltene), otrā Līna Berga, aiz viņas   Ella Valtmane (Apu Genesis). Jaunietēm otro
vietu izcīnīja ilzeniete Alise Kazaine. No klases “Tauta Dāmas” 32 dalībniecēm 4. vieta
Beatei Kovgerei (Alūksne), sestā - Santai Kazainei no Ilzenes.

Ar lielu azartu un neviltotām emocijām  noritēja bērnu sacensības pa vecuma grupām.
Uzvarētāji bija visi, kas pieveica trasi, tādēļ saņēma balvas. Draudzīgais “Ezis” visiem
novēlēja veiksmīgu startu, kā arī pasniedza balvas par neatlaidību. Starp centīgajiem
jaunajiem riteņbraucējiem bija Gaujienas pārstāvji Marta Kalniņa,   Jēkabs Kaliņš, Aus-
tris Kalniņš, Ivars Āboliņš, Ģirts Harkins,  apenieši Elza Bormane, Enija Muceniece,
Kristīne Fiļipova, Emīlija Bormane, Lauma Pope, Daniela Vītolniece, Roberts Leimanis,
Justs Jurka, Renārs Jakovļevs, Martins Līvs, Daniels Zeltiņš,  Edgars Mucenieks, alūk-
sniete Rendija Bula, ilzeniete Karlīna Laiva un citi.

Finišā Vivus.lv MTB maratona dalībniekiem bija iespēja atgūt spēkus ar gardām pus-
dienām no Latvijas pārtikas ražotājiem „Nākotne“, „Garīši“, „Balticovo“ un „Latvijas
maiznieks“. 

Organizatori un sportisti izsaka lielu paldies visiem, kas palīdzēja šo sacensību saga-
tavošanā, kā arī atsaucīgajiem Apes un Alūksnes novadu lauku māju saimniekiem, caur
kuru īpašumiem bija izveidota trase. Daudz labu atsauksmju saņemts par  pozitīvo at-
mosfēru, kas valdīja trases malās, par līdzjutēju  pasniegtajām ūdenskrūzēm, uzmundri-
nošiem plakātiem u.c.

Svarīga informācija no Valsts ieņēmumu dienesta
Valsts ieņēmumu dienests (turpmāk – VID) informē, ka no 2014.gada 1.jūnija

visiem nodokļu maksātājiem algas nodokļa grāmatiņa būs tikai elektroniskā formā
un gan pašai personai, gan tās darba devējam tā būs pieejama, izmantojot VID
Elektroniskās deklarēšanas sistēmu (turpmāk – EDS). Līdz 2014.gada 1.jūnijam
papīra formātā izsniegtās algas nodokļa grāmatiņas pēc 2014.gada 1.jūnija vairs
nebūs derīgas un izmantojamas. Algas nodokļa grāmatiņa papīra formātā, kas pa-
liek darba devēja vai citas institūcijas īpašumā, ir jāglabā 75 gadus, savukārt tās,
kas ir fiziskās personas rīcībā – piecus gadus.

Personām, kurām līdz 2014.gada 1.jūnijam jau ir izsniegta algas nodokļa grāmatiņa
papīra formā, tā automātiski tiks aizstāta ar elektronisko algas nodokļa grāmatiņu.
Savukārt, ja tām personām (arī nepilngadīgajām), kurām līdz 2014.gada 1.jūnijam nebūs
izsniegta algas nodokļa grāmatiņa papīra formā, būs nepieciešama algas nodokļa grā-
matiņa, tad personai par to jāiesniedz iesniegums VID un vienas dienas laikā personai
tiks izveidota elektroniskā algas nodokļa grāmatiņa.

Tāpat no 2014.gada 1.jūnija, lai pieslēgtos EDS, vairs nebūs jāslēdz līgums ar VID,

bet kļūt par EDS lietotāju varēs, izmantojot portāla www.latvija.lv piedāvātos
autentifikācijas līdzekļus (internetbankas lietotājvārdu un paroli), Pilsonības un migrā-
cijas pārvaldes izsniegto eID viedkarti vai VAS „Latvijas Valsts radio un televīzijas cen-
tra” izsniegto elektronisko paraksta viedkarti (e-parakstu).

VID atgādina, ka skolēniem, kuri vēlas strādāt vasaras mēnešos, un viņu vecā-
kiem ir jāņem vērā vairāki nosacījumi, kas saistīti ar nodokļu maksāšanas kārtību
un atvieglojumu par apgādībā esošām personām piemērošanu. Lai novērstu nepa-
tīkamo situāciju, ka vecākiem valstij jāatmaksā bērna nodarbinātības laikā nepa-
matoti piemērotie nodokļu atvieglojumi, turpmāk tiklīdz skolēns uzsāks darba at-
tiecības, bērna atrašanās vecāka apgādībā tiks automātiski pārtraukta. Savukārt
pēc tam, kad skolēns būs pārtraucis strādāt, vecākiem pašiem bērns būs jāatjauno
apgādībā. Atgādinām, ka no 2014.gada 1.jūnija tas ir izdarāms elektroniski, izman-
tojot VID EDS.

Jautājumu un neskaidrību gadījumā aicinām iedzīvotājus zvanīt uz VID Informatīvo
tālruni 1898 (pēc 2014.gada 3.jūlija – 67120000), konsultēties ikvienā VID klientu ap-
kalpošanas centrā vai arī sūtīt savu jautājumu, izmantojot VID mājaslapas sadaļu „Uzdot
jautājumu VID”.

Informācija
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Paziņojums par izsoli
Apes novada dome nodod iznomāšanai rakstiskā izsolē daļu no nedzīvojamās ēkas

„Pilskalni”, Gaujienas pagastā, Apes novadā, LV-4339, kadastra apzīmējums  3648
005 0197 001, kas sastāv no nedzīvojamās ēkas daļa –1 telpas, kas pielāgotas friziera
pakalpojumu sniegšanai, ar kopējo platību 21.0 m2. Īres un apsaimniekošanas maksa
par telpām 0,65 EUR/m2 par vienu kvadrātmetru iznomājamās platības (bez PVN)
mēnesī. 

Izsole notiks 2014.gada 11.jūnijā Apes novada domē, Stacijas ielā 2, Apē. 
Termiņš pieteikuma iesniegšanai līdz 2014.gada 11.jūnijam pulksten 10:30 pie

Apes novada domes sekretāres.
Vairāk informācijas Apes noada domes mājas lapā www.apesnovads.lv , sadaļā

Izsoles.

Paziņojums
Apes novada dome 29.05.2014. sēdē apstiprināja šādu teritorijas plānošanas do-

kumentu gala redakciju: 
- Apes novada teritorijas plānojums 2014.–2025.gadam
- Vides pārskats Apes novada teritorijas plānojumam 2014.-2025.gadam 
Ar izstrādātiem teritorijas plānošanas dokumentiem var iepazīties novada mājas

lapā http://www.apesnovads.lv/apes-novads/pasvaldiba/normativie-akti-un-attistibas-
planosana/sabiedribas-iesaistisana-planosanas-darba/, Apes, Gaujienas, Trapenes un
Vidagas bibliotēkās. 

PIESAKIES
Šā gada 19.jūlijā Priekuļos notiek ikgadējais Puķu draugu saiets. 
Interesentiem pieteikties pie Anitas Harju, tālrunis: 26116845.

Piesakies dziedāšanai Apes pilsētas 
svētku piektdienas koncertā
Tuvojas Apes pilsētas svētki, kuri šogad norisināsies no 22.augusta līdz 24.augustam.
Tradicionāli piektdienas vakars ir paredzēts pie Apes tautas nama pagalmā, kur vakara
pirmajā daļā muzicēs šova „Okartes skatuve” dalībniece Inga Karpiča ar programmu
„Piena ceļš”, izpildot Imanta Kalniņa dziesmas un savas kompozīcijas, savukārt 2.daļu
veidosim mēs paši - radošā gaisotnē ar dzejas rindām un dziesmām. 
Aicinām Apes iedzīvotājus, Apes novada iedzīvotājus, interesentu, kuri šajā svētku
vakarā vēlas runāt dzejas rindas un dziedāt kopā ar mūziķi Ģirtu Ripu klavieru pava-
dījumā, pieteikties pie Sandras Oto līdz 1.augustam, tālrunis: 29326532, e-pasts: san-
dra_oto@inbox.lv

Projektu konkurss jauniešiem 
Diena kā piedzīvojums
Lai atbalstītu jauniešu kvalitatīvu un aktīvu brīvā laika pavadīšanu, Narvesen sa-

darbībā ar žurnālu Ieva īsteno projektu konkursu Diena kā piedzīvojums. Jauniešu or-
ganizācijas un interešu centri visā Latvijā aicināti pieteikt savus projektus aktīva dzī-
vesveida veicināšanai, lai saņemtu līdz 2000 eiro finansējumu to realizācijai.

Katrā reģionā – Kurzeme, Vidzeme, Latgale, Zemgale, Rīga – tiks realizēts viens
aktuāls projekts, ko noteiks žūrijas izvēle un sabiedrības balsojums. Pieteikumus vērtēs
jauniešu organizācijas Avantis direktore Ilona Bičevska, skeletonists Martins Dukurs,
Latvijas ielu vingrotāju biedrības prezidents Māris Šlēziņš un Narvesen valdes priekš-
sēdētāja Katrīne Judovica.

Pašlaik norisinās projektu pieteikšana, un tā ilgs līdz 27. jūnijam.
Projektu pieteikumus līdz jūnija beigām var iesniegt biedrības, nodibinājumi un pa-
švaldību iestādes vai aģentūras, kuru darbība nav saistīta ar peļņas gūšanu. Projekti
var būt, piemēram, sporta laukumu atjaunošana vai jauna ierīkošana, aktīvās atpūtas
vietu iekārtošana, jauniešu centru attīstība, pasākumu rīkošana vai citas vietējā sabied-
rībā aktuālas un nepieciešamas iniciatīvas.

Pēc pieteikumu apkopošanas, jūlija vidū par labākajām projektu idejām varēs balsot
internetā un tieši sabiedrības izvēle noteiks finansējuma saņēmējus.

Līdz ar Narvesen ieguldījumu, ikviens varēs atbalstīt labāko jauniešu projektu ideju
realizēšanu, ziedojot Narvesen tirdzniecības vietās izvietotajās Diena kā piedzīvojums
ziedojumu kastītēs.

Papildu informācija: Juliana Maniševa, E-pasts: piedzivojums@narvesen.lv,
Mob. tālr.: 29784612

Tagad Showdowns arī Alūksnē!

Latvijas neredzīgo biedrības Balvu teritoriālā organizācija realizē projektu
“Šaudauns Alūksnē”.

Showdowns ir galda teniss neredzīgajiem, bet to spēlēt var ikviens spēlētgribētājs,
izmantojot aptumšotas brilles. Spēlētāja uzdevums ir iesist bumbiņu pretinieka vārtos,
vadoties tikai pēc dzirdes. Bumbiņa ir veidota no cietas plastmasas un tajā ir ievietots
zvārgulītis, lai tā visu laiku skanētu.

Atklāšanas pasākumā viesiem no Alūksnes bērnu un jauniešu centra, Biedrības
“Alūksnes lauku partnerība” Biedrības “Astes un ūsas” un Alūksnes NVO atbalsta
centra bija iespēja izmēģināt spēkus šajā spēlē un atzina, ka tas ir interesanti. Biedrības
“Astes un ūsas” valdes priekšsēdētājs Modris Briedis saka: sākumā var apjukt, bet
vēlāk pierod pie bumbiņas skaņas un tai var izsekot.

Biedrības “Alūksnes lauku partnerība” administratīvā vadītāja Inga Prilužnija saka:
„Ir liels prieks, apstiprinot interesantus un inovatīvus projektus!”

Realizējot projektu, Latvijas Neredzīgo biedrības Balvu teritoriālā organizācija ie-
gādājās Showdowna galdu, biroja mēbeļu komplektu un portatīvo datoru, kurš ir ap-
rīkots ar ekrānlasošo programmu, projekta kopējās izmaksas ir 2500 EUR.

Showdowna treniņi šobrīd Alūksnes novada Sabiedrības centrā Dārza ielā 8/1 Alūk-
snē notiek reizi nedēļā un jau tagad ir interesenti, kuri regulāri ierodas, lai kopīgi tre-
nētos.

Ceram līdz rudenim izveidot komandu, lai būtu iespēja doties uz Rīgu, kur norisi-
nāsies Showdowna sacencību Rīgas posms.

Aicinām pieteikties ikvienu, kuram ir vēlme pievienoties mums un izmēģināt spē-
kus Showdownā!

Sīkāku informāciju var uzzināt sazinoties ar Latvijas Neredzīgo biedrības Balvu te-
ritoriālās organizācijas priekšsēdētāju Kristīni Berkuli 

Zvanot pa telefonu 29497420, vai rakstot uz e-pastu: berkule2@inbox.lv

PATEICĪBA
PII „Vāverīte” mazā grupiņa ”Riekstiņi 1” 

saka milzīgu PALDIES:
ZS NIEDRĀJI saimniekiem par jauko

bērnu uzņemšanu un saimniecības izrādīšanu,
Gintam KAKTIŅAM par automašīnu

un  motosporta tehnikas izrādīšanu.

p
Da-
tums Laiks Nosaukums Vieta 

06.06. 09:00 
18:00 „Metropole” acu p rbaude Apes t/n 

07.06. 19:00 
 
22:00 

Amatierm kslas kolekt vu sezonas nosl guma koncerts 
„Skan dziesma lapeg u gatv ” 
Za umballe kop  ar grupu „Rakari” 

Trapenes estr d

09.06.
-
30.06. 

09:00-
17:00 

Balvu m kslinieces Annas Murašovas gleznu izst de - 
p rdošana Gaujienas t /n 

21.06. 18:00 
19:00 
20:00 
22:30 

Radoš s darbn cas 
Amatnieku tirdzi š 
Saulgriežu sv tku koncerts „Saul t  l gojam!” 
Saulgriežu balle sp l  grupa „VIA” no C s m - ieeja 
br va 

Gaujienas 
„Eg ukalna” 

estr d  

23.06. 23:00 L go nakts balle sp le grupa „Pusnakts” Apes estr d  
23.06. 23:00 L go nakts za umballe Vidagas estr d  
23.06. 23:00 L go nakts za umballe Trapenes estr d

27.06. 09:00 
18:00 Redzes p rbaude „Brilles brauc pie tevis” Trapenes k/n  

27.06. 20:00 Koncertprogramma „Metenis brauc uz Eiropi di” Apes estr d  

Izlaidumi 
06.06. 19:00 Izlaidums 12. klasei O.V cieša Gaujienas vidusskol  
07.06. 16:00 Izlaidums 12. klasei D. Ozoli a Apes vidusskol  
13.06. 11:00 Izlaidums 9. klasei Gaujienas intern tpamatskol  
13.06. 19:00 Izlaidums 9. klasei O.V cieša Gaujienas vidusskol  
13.06. 19:00 Izlaidums 9. klasei D. Ozoli a Apes vidusskola 
13.06. 18:00 Izlaidums 9. klasei Trapenes pamatskol  
14.06. 17:00 Izlaidums 9. klasei Sikš u pamatskol  
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